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U čertů.                                                                        Foto J. Brázdilová.

U Jiříka od Zlatovlásky.                                                   Foto S. Chybová.

U vlka od Karkulky.                                                      Foto J. Brázdilová.

U vodníků.                                                                  Foto V. Matulíková.

Předposlední srpnovou sobotu 
kvasický zámecký park ovládly po-
hádkové bytosti, aby pro nás připra-
vily příjemné a nevšední rozloučení 
s prázdninami. 

Pohádkové bojovky - kdy to Ote-
sánek popletl a snědl místo kaše 
z rendlíku, ucháče mléka, pecnu 
chleba mámu, tátu, ... naše pohád-
kové postavy - se zúčastnilo bezmála 
devadesát dětí. Ty plněním úkolů na 
jednotlivých stanovištích pohádky 
zachraňovaly a dávaly do pořádku. 

Poděkování patří hercům na jed-
notlivých stanovištích, maminkám 
a babičkám za napečení odměn 
a půjčení kostýmů a i všem, kdo po-

JED JSEM, SNĚD JSEM... ANEB KTERAK 
OTESÁNEK SNĚDL POHÁDKY A CO Z TOHO VZEŠLO

máhali s doprovodným programem 
pro děti. Děkujeme také účastníkům 
za trochu trpělivosti na jednotlivých 
stanovištích a především za perfekt-
ní atmosféru, kterou se podařilo 
vytvořit. 

Zvláštní poděkování pak patří 
paní MgA. Marii Šuterové za vytvo-
ření nádherných kulis pro každé sta-
noviště, které tak bojovku pro děti 
povýšily na malou výstavu s umělec-
kým zážitkem pro dospělé. 

Těšíme se na Vás všechny opět 
za rok!!!

Za rodinné centrum Kalíšek 
a Církev československou husitskou 

Mgr. Barbora Plisková

U Popelky.                                                                   Foto V. Matulíková
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 Rada obce spolu se zastupitelstvem řešila investiční výstavbu, provozní 
záležitosti, požadavky občanů a drobné záležitosti týkající se chodu obce. 
Program, který si rada stanovila spolu se zastupitelstvem, se snažila do-
držet. Mnohé se podařilo, ale zbývá ještě mnoho úkolů, které bude řešit 
nové vedení obce. 

Jaké byly v období čtyř let řešeny úkoly

- zahájení projekčních prací na obnově zámeckého parku a revitalizace 
  náměstí 
- zahájení projekčních prací a výkupu pozemku na Kvasické rybníky 
- zbudování autobusové zastávky u Čermáků 
- vyčištění rybníčka na Krajině
- vykácení lip na Vrážisku a výsadba nových stromů 
- jednání ve věci bytu po panu Ondruškovi 
- zbudování veřejného osvětlení – Starý Dvůr
- zbudování chodníku ul. Bělovská (plynulý přechod z ul. Mariánov)
- vybudování hasičského cvičiště u pálenice 
- vytvoření nových internetových stránek obce
- odkup pozemků pro skládku Lochy 
- převod pozemků od Pozemkového fondu pro obec Kvasice – část parku 
- rekonstrukce ZŠ – III. etapa – výměna oken a zateplení - rekonstrukce 
  kuchyně 
- žádost o dotaci na hasičské auto – bude dodáno v měsíci září 2010
- prodej části pozemku – Starý Dvůr – panu Šindelářovi 
- výměna oken v MŠ – zateplení 
- podání žádosti na dotaci pro rekultivaci skládky Lochy 
- oprava parkoviště před poštou a zbudování chodníku ul. Tlumačovská 
- 2x proběhlo jednání s majiteli pozemku Krajina II pro výstavbu RD
- projednávání připomínek k ÚP a jejich doplnění – 6 změn 
- zbudování sběrného místa na dvoře OÚ
- zbudování chodníku ul. Horní 
- zbudování pergoly pro mládež v areálu školy 
- oprava chodníku ul. Mírová a Krajina 
- oprava sociálního zařízení na sportovním areálu 
- zahájení prací na revitalizaci náměstí a parku – provedena 1. etapa 
- oprava chodníků a vstupního schodiště na hřbitově, zbudování hlavní-  
  ho chodníku, oprava vstupní brány a wc na hřbitově
- oprava silnice u křižovatky ul. Bělovská – Zahradní 
- údržba a dosadba jasanové aleje a Kalvárie 
- vybudování 2 rybníků – finanční zabezpečení - dotace
- výkupu pozemků na výstavbu RD ul. Bělovská - projekty na infrastruk-
  turu 
- zahájení projekčních prací na zbudování cyklostezky 
- zbudování cyklostezky Kroměříž - Kvasice 
- oprava střechy kapličky na Vrážisku - dotace
- nákup vysavače na listí 
- prodej bytů na poště
- provedení výměny oken na bytové jednotce Cukrovar 
- řešení dovozu obědů pro seniory - příspěvek Charitě na osobní auto
- generální oprava bytové jednotky na vile
- nákup osobního vozidla pro obec – Octavia 
- zajištění dotací na restaurování soch před kostelem – restaurování do-
  končeno 
- zbudování BEACH hřiště 

Na všech jednáních se Rada obce Kvasice zabývala pravidelně požadavky 
občanů, které se týkají především přidělování bytů, pronájmy nebytových 
prostor, kácení a vysazování stromů a dřevin, schvalování finančních 
prostředků organizacím v obci a také příspěvky pro charitativní účely. 
Nedílnou součástí každého jednání je řešení společenského a kulturního 
dění v obci.

V této oblasti jsme zorganizovali:

- zájezdy pro seniory
- vítání občánků, blahopřání nebo osobní návštěvy u jubilantů
- velikonoční výstavy
- divadla pro děti
- bruslení pro děti a mládež
- slavnostní rozsvícení vánočního stromku
- adventní koncerty
- Kvasickou pouť + doprovodný program

Hodnocení volebního období 2006 - 2010
- tématické výstavy
- zájezdy za kulturou do Prahy
- koncerty vážné hudby
- Májové veselice
- Hanáckou svatbu
- večerní prohlídku v ZOO Lešná
- slavnostní večer k 90. výročí založení ČSR

Lubomír Musil, starosta obce 
Božena Konečná, místostarostka 

 
 
 

O Z N Á M E N Í 
O DOBĚ A MÍSTĚ KONÁNÍ VOLEB DO ZASTUPITELSTEV

OBCÍ A DO SENÁTU PARLAMENTU ČR

------------------------------------------------------------------------------------------------ 
Starosta Obce Kvasice podle § 15 odst.1 zákona č. 247/1995 Sb., 

o volbách do Parlamentu České republiky a o změně a doplnění někte-
rých dalších zákonů, ve znění pozdějších předpisů (dále jen „zákon“) 
a podle § 29 zákona č. 491/2001 Sb. Sb., o volbách do zastupitelstev 
obcí a o změně a doplnění některých dalších zákonů, ve znění pozdějších 
předpisů (dále jen „zákon“) 

------------------------------------------------------------------------------------------------

o z n a m u j e: 

1. Volby do zastupitelstva obce Kvasice a volby do Senátu Parlamentu 
České republiky se uskuteční

dne 15.října 2010 od 14:00 do 22:00 hodin
a

dne 16.října 2010 od 8:00 do 14:00 hodin
 

2. Místem konání voleb 
 

v okrsku č.1
je volební místnost „Obecní klubovna“, nám. A. Dohnala 252, Kvasice 

pro oprávněné občany s adresou místa trvalého pobytu:
nám. A. Dohnala, Cihelna, Cukrovar, Dolní, Dvůr, Horní, Husova, Hráza, 
Kroměřížská, Mírová, Mlýn, Chlum, Osmek, Parková, Pod Cihelnou, 
Školní, Tlumačovská, Včelín

v okrsku č.2 
je volební místnost Základní škola, pavilon A, vestibul v přízemí, 

Husova 642, Kvasice

pro oprávněné občany s adresou místa trvalého pobytu:
Bělovská, Boční, Čtvrtky, Družstevní, Krajina, U Rybníčka, M. Kra-
sického, Mariánov, Nová, Nový Dvůr, Packov, Příčná, Rýza, Ulička, 
Zahradní 

3. Voliči bude umožněno hlasování poté, kdy prokáže svoji totožnost 
a státní občanství České republiky (platným občanským průkazem nebo 
cestovním pasem ČR). Neprokáže-li uvedené skutečnosti stanovenými 
doklady, nebude mu hlasování umožněno.

4. Každému voliči budou dodány nejpozději 3 dny přede dnem voleb 
hlasovací lístky. Ve dnech voleb volič může obdržet hlasovací lístky i ve 
volební místnosti.

5. K zajištění pořádku a důstojného průběhu hlasování ve volební 
místnosti je každý povinen uposlechnout pokynů předsedy okrskové 
komise.

6. Každý volič se musí před hlasováním odebrat do prostoru určeného 
pro úpravu hlasovacích lístků, jinak mu okrsková volební komise hla-
sování neumožní.
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Trestných činů 10
Přestupků 63

Přestupky v dopravě – řešeno blokovou pokutou - 38
Překročení rychlosti o méně než 20 km/h v obci 6
Překročení rychlosti o více jak 20 km/h v obci 2
Řidič nebyl připoután 6
Spolujezdec nebyl připoután 1
Špatný technický stav vozidla (např. sjeté pneu, prasklé čelní sklo, rozbitý 
světlomet) 11
Nepředložil Osvědčení o registraci vozidla 2
Neměl povinnou výbavu ve vozidle 3
Ohrozil svou jízdou jiného řidiče 1
Nepředložil doklad o pojištění odpovědnosti za škodu způsobenou provo-
zem vozidla 2
Neměl rozsvícená světla 1
Telefonování za jízdy 1
Nedal přednost chodci při přecházení na přechodu 1
Ve vozidle přepravoval dítě bez autosedačky 1

Z celkového počtu 38 přestupků v dopravě 7 přestupků způsobily ženy, 31 
způsobili muži.

Ostatní přestupky - 25
Přestupky proti majetku - 13
- natankoval a odjel (čtyři případy) - škoda za 3.785,- Kč
- odcizení třech jízdních kol před restaurací – škoda 4.600,- Kč
- odcizení autorádia z vozidla – škoda 4.500,- Kč
- poškození okna na vozidle (dva případy) – škoda 2.000,- Kč
- odcizení čelního skla z vozidla – škoda 2.500,- Kč
- odcizení mobilního telefonu ve škole – škoda 500,- Kč
- odcizení měděného zábradlí na hřbitově – škoda 200,- Kč
- pokus o podvodné vylákání poplatku ve výši 2.230,- Kč za přístup k in- 
  ternetové databázi
- podvodné vylákání finanční hotovosti ve výši 3.650,- Kč za objednané 
  zboží přes internet, které následně nebylo doručeno

Přestupky proti občanskému soužití - 12
- fyzicky napadl otce
- fyzicky napadl manželku (dva případy)
- fyzicky napadla přítele
- fyzické napadení mezi dvěma muži (čtyři případy)
- veřejné pohoršení (dva případy)
- hrubé jednání
- urážka na cti

Trestné činy
- muži ve třech případech neplatili výživné na své děti, na výživném mat-
  kám dluží více jak devadesát tisíc korun
- vloupání do rodinného domu - pachatel odcizil starožitnosti a slivovici  

Zpráva Policie ČR za I. pololetí 
roku 2010 – obec Kvasice

Obec Kvasice obdržela 4. srpna 2010 účelovou neinvestiční dotaci z 
rozpočtu Zlínského kraje ve výši 430.000,- Kč na odstraňování prvotních 
následků povodňových škod.

Dotace byla použita na dovoz kameniva a písku při zabezpečení hrází 
při povodních v květnu a červnu 2010, na nákup kalového čerpadla, 
motorové pily, opravu hráze potoka Dolní Kotojedka, na zemní práce, 
na nákup čistících prostředků a repelentů.

Za poskytnutou dotaci děkujeme!
Lubomír Musil, starosta Obce Kvasice

Dotace ze Zlínského kraje 
na odstraňování prvotních 
následků povodňových škod

v hodnotě dvacet osm tisíc korun
-  vloupání do kůlny - pachatel ukradl pánské kolo téměř za osm tisíc korun
-  vloupání do vozidla - pachatel rozbil okno u zaparkovaného auta a od-

cizil z něj dámský kožich a kabelku, způsobil tak škodu odcizením věcí  
 třicet devět tisíc korun a škodu poškozením vozidla přes šest tisíc korun.
-  krádež peněz v domě - pachatel vešel do domu neuzamčenými dveřmi  
 a odcizil majitelce, která se v tu dobu nacházela v zadní části domu,  

téměř sedmnáct tisíc korun
-  krádež kola - pachatel přelezl plot a z kůlny u domu odcizil jízdní kolo  
 v hodnotě šest tisíc korun
-  podvod - pachatel nalezl mobilní telefon a neoprávněně jej použil k 
 čerpání placených služeb přes telefon, poškozenému způsobil škodu   
 téměř šedesát tisíc korun 
-  porušování domovní svobody - pachatel přeskočil plot u domu a bez   
 svolení majitelky se pohyboval po dvoře

Nehody 
Dopravní policisté řešili v katastru obce Kvasice celkem čtyři dopravní 

nehody, při kterých utrpěli tři účastníci lehká zranění. Ve dvou případech byl 
u viníků nehod zjištěn alkohol. Celková škoda, která na vozidlech vznikla, 
přesáhla částku tři sta tisíc korun. V souvislosti se dvěma dopravními ne-
hodami došlo také ke škodě na cizím majetku, a to ve výši dvacet tři tisíce 
korun.                              por. Mgr. Simona Kyšnerová v. r., tisková mluvčí

Redakce Kvasických novin požádala, na základě doporučení Rady obce 
Kvasic, současné zastupitele o zhodnocení svého působení v obecním zastupi-
telstvu za období 2006 – 2010. Ti se měli s čtenáři Kvasických novin podělit 
o své konkrétní úspěchy či neúspěchy ve své práci zastupitele. (Upozornění: 
příspěvek byl dobrovolný).

Lubomír Musil - starosta
Vážení občané, na dotaz redakční rady o zhodnocení mého působení 

jako starosty Obce Kvasice v tomto volebním období odpovím stručně. 
Mou práci pro obec zhodnotí nebo zkritizují občané obce dle vlastních 
zkušeností nebo znalosti problematiky řízení. Ale za tým zvolených zastu-
pitelů vyzvednu několik dílčích úspěchů. Plně využívat čerpání dotací dle 
našich možností z ROP Střední Morava, tj. I.etapa revitalizace obce a II.
etapa, která bude zahájena ještě v letošním roce. Uplatnění dotací ze SFŽP 
ČR na výstavbu rybníků, rekultivaci skládky Lochy a v současné době na 
realizaci sběrného dvora pro naše občany. Dále dotace na nákup nového 
automobilu „CAS“ pro naše hasiče, který bude předán do užívání 25.září 
2010 v hodnotě 6.000.000,- Kč V neposlední řadě vykoupení pozemků 
v lokalitě Bělovská pro výstavbu 13 rodinných domů. Závěrem chci podě-
kovat všem, kteří se přičinili při ochraně obce před velkou vodou v květnu 
a červnu tohoto roku.

Božena Konečná – místostarostka
Jsou to pro mne čtyři roky získaných zkušeností z práce v komunální 

politice. Práce místostarostky je zajímavá a pracovat pro občany mě baví. 
Pokud chcete žít v pěkném a udržovaném prostředí, je stále co řešit, na co 
stále šetřit a v neposlední řadě, a to především, sám se na těchto činnostech 
podílet. V získávání dotací jsme byli poměrně úspěšní a věřím, kdyby nebyla 
vyslovena nedůvěra vládě, byli bychom jistě dále. Proč? V roce 2009 nebylo 
prakticky rozhodnuto o přidělení dotací z evropských fondů, to až nyní, 
výše dotací jsou znatelně pokráceny. Údržba v obci a jejího okolí je pro mne 
na prvním místě a s pomocí pracovníků obce se nám daří obec udržovat 
v pořádku. Jen mne mrzí, že někteří občané stále a opakovaně ukládají 
domovní odpad na volná prostranství. Je to škoda, mohli bychom začít 
soutěžit o nejhezčí obec a získat další možné finanční prostředky. Hlavním, 
a to nejdůležitějším kriteriem pro mou práci, je vztah k občanům a jejich 
spokojenost. Do jaké míry se mně to podařilo, je otázka na občana naší obce. 
Snažím se řešit požadavky občanů k jejich spokojenosti, pokud to zákon 
a příslušná legislativa dovoluje. Stále je co zlepšovat, stále je co řešit. 

Milena Hájková
Po celé volební období jsem byla členkou zastupitelstva a předsedkyní 

Sboru pro občanské záležitosti a kulturní komise. Kdybych měla hodnotit 
celé období jednou větou, tak bych napsala: „Byly to čtyři roky práce, za 

Volební období 2006 – 2010 
očima zastupitelů

pokračování na str. 4
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dokončení ze str. 3

Volební období 2006 – 2010 očima zastupitelů

které se nestydím.“ Ovšem po svém boku jsem měla další členy komise, bez 
nichž bych se neobešla. Společně jsme dokázali uspořádat spoustu koncertů, 
zájezdů, divadelních představení atd. Některé akce se staly tradicí, jako 
například Májová veselice, rozsvícení vánočního stromu. Nelze vzpomenout 
všechny uskutečněné akce, jejich výčet by byl poměrně dlouhý. Naše komise 
měla omezený rozpočet financí, který jsme museli respektovat. Pořádali 
jsme akce méně nákladné a snažili se, aby si každý mohl vybrat.

Ráda bych touto cestou popřála nové komisi, která bude po volbách 
zvolena, hodně elánu při pořádání kulturních akcí a hlavně hodně vděčných 
diváků a návštěvníků.

Karel Kunovský
Vážená redakce Kvasických novin, na Vámi položenou otázku, si myslím, 

že nejsem kompetentní na hodnocení sám sebe a svých spoluzastupitelů. 
Podle mého názoru by měli práci obecního zastupitelstva hodnotit přede-
vším občané Kvasic, popřípadě Rada obce nebo vedení komisí / výborů.

jsem mohla pomoci při organizaci např. Hanácké svatby, koncertů, výstav, 
atd. I kalendáře a Kvasické noviny pomáhají k dobré prezentaci obce. Pro 
zviditelnění naší obce se dá dělat ale mnohem víc. Přeji nám všem pro 
nové funkční období 2010 - 2014 schopné zastupitele, kteří budou výborně 
pracovat. Všechno je, dámy a pánové, o lidech. 

Libuše Staňková 
Sdružení nezávislých kandidátů mělo ve svém programu jeden z bodů vy-

budování inženýrských sítí pro výstavbu rodinných domků v lokalitě Krajina 
II. Mrzí mě, že se nám nepodařilo přesvědčit vedení obce o pokračování 
v této činnosti. Já osobně jsem pracovala ve Sboru pro občanské záležitosti 
a kulturní komisi. Práce je to velmi pěkná. Například vítání malých dětí do 
života. Vidět štěstí rodičů z narození jejich dětí je velká radost. Také pomoc 
při organizování různých kulturních a společenských akcí je věc, kterou 
jsem dělala ráda. Hodnotit sám sebe je těžké. Proto nechám na občanech, 
ať sami zhodnotí mé působení v obecním zastupitelstvu.

MgA. Oldřich Šebestík
Vážení spoluobčané, v tomto volebním období jsem byl zvolen do 

obecního zastupitelstva, kde vykonávám funkci předsedy bytové komise 
a zároveň jsem členem kulturní komise. Již od začátku jsem v byt. komisi 
navrhoval přidělování bytů podle určitých kritérií (rodiny s dětmi, matky 
s dětmi a občané v tíživých životních situacích). Také byla důležitá kontrola 
nebytových částí obecních bytů a jejich následný úklid (což bylo velmi 
náročné a obtížné). Při kulturní komisi jsem organizoval některé koncerty 
(v rámci finančních možností) a podílel se na realizaci různých projektů 
a společenských akcí. Nepřísluší mi hodnotit sebe samého, od toho jste 
zde Vy, občané Kvasic.

        
Richard Šiška

Jak bych hodnotil své působení na radnici? Ze začátku jsem byl opravdu 
zaskočený strnulostí, neuvěřitelně dlouhou dobou projednávání čehokoli, 
co chcete udělat, a větou „To nejde, protože ….“. Ale je potřeba se do toho 
zakousnout a nepovolit. Pak to jde. Během těch čtyř let jsem dospěl k po-
znatku, že kdo chce něco udělat, tak si to musí udělat sám. Mé celkové hod-
nocení je však na trojku. Měl jsem za svůj osobní cíl udělat něco s bytovou 
výstavbou, a to se podařilo, ale nepodařilo se vybudovat víceúčelové hřiště, 
přestože jsme dvakrát žádali na MŠMT. Chtěl bych touto cestou poděkovat 
občanům Kvasic za to, že mi umožnili se podílet na rozvoji naší obce. 

 
Jana Šišková

V tomto volebním období považuji za úspěch vykoupení pozemků na ul. 
Bělovská směrem k Zahradní ulici, za to radním moc děkuji. Když mi byla 
položena otázka v roce 2003 do Kvasických novin číslo 2 „Co považuji 
za největší nedostatek v obci?“, moje odpověď zněla - výstavba. Svou vizi 
jsem tehdy řekla, ale že se uskuteční za 7 let, jsem nečekala. Letos mi končí 
třetí volební období, touto cestou bych chtěla poděkovat všem občanům, 
kteří mi dali důvěru, ráda jsem pracovala v zastupitelstvu, práce mě bavila 
a určitě mi bude moc chybět.

Zdeněk Zapletal 
Vážení občané, rád bych vás seznámil se svým působením v zastupitelstvu 

obce za poslední čtyři roky. Jako radní jsem zastával funkci předsedy komise 
pro životní prostředí a také člena finančního výboru. Kvasice potřebovaly 
změnu. Na začátku volebního období jsme si tedy určili priority a ty jsme 
postupně, dle možností, plnili. Hlavně to byla revitalizace náměstí A. Do-
hnala spolu se zámeckým parkem a úprava skládky Lochy se založením 
dvou rybníků. Rád bych také ocenil, jak jsme společně zvládli další povodeň. 
A také že se hasiči v září dočkají nového hasičského vozu za šest milionů 
korun. Podařilo se realizovat moje návrhy na vydláždění chodníků na 
hřbitově žulovou dlažbou a opravu starých litinových laviček, které se jako 
nové vrátily i na náměstí. Do stovek jde počet stromů, které jsme vysadili 
v parku i v alejích na Vrážisku nebo Kalvárii. Osobně jsem vysadil kolem 
pěti set stromů na Vrážisku. Prostoru je málo, seznam je osekaný, za čtyři 
roky to ale myslím není špatný výsledek. 

První řada zprava: Lubomír Musil, Libuše Staňková, Milena Hájková, 
Jana Šišková, Božena Konečná, Jaroslav Malenovský, Renáta Nelešovská. 
Druhá řada zprava: Zdenek Kohout, Ing. Pavel Ševčík, Zdeněk Zapletal, 
Jaroslav Chudoba, František Špíšek, Ing. Richard Šiška a MgA. Oldřich 
Šebestík. Chybí Karel Kunovský.

Jaroslav Malenovský
V současném zastupitelstvu pracuji již čtyři volební období. Tyto poslední 

čtyři roky jsem členem Rady obce a mimo to ještě členem Finančního výbo-
ru a členem Komise pro řešení přestupků. Velmi si cením dobré spolupráce 
všech členů Rady, ale, a to především, práce celého kolektivu zastupitelstva 
obce. Za poslední období se vcelku podařilo splnit vše, co jsme si společně 
dali do volebního programu. Jsem rád, že jsem se mohl na plnění aktivně 
podílet. V práci jsem se hlavně zaměřil na plnění rozpočtu obce. Snižování 
výnosu daní ztěžovalo dostupnost prostředků z ROPu (dotační systém 
EU), což se hlavně projevilo na čerpání dotací na opravu parku, náměstí 
a autobusových zastávek. Přesto naše obec dokázala čerpat finanční pro-
středky i z jiných fondů a vlastního rozpočtu, aniž by došlo k zadlužování. 
Mou velkou devízou jsou získané zkušenosti. Chci poděkovat všem lidem 
za jejich důvěru a podporu. 

Renáta Nelešovská
Vážení občané, práci zastupitelky jsem dělala, v rámci svých možností, 

jak jsem nejlépe uměla. Jako členka Rady Mikroregionu Jižní Haná jsem 
se snažila v Kvasicích prosadit, dle mého názoru, dobré nápady, systémy, 
pravidla atd., které úspěšně fungují v okolních obcích. Některé návrhy byly 
realizovány, jiné přijaty se změnami a ostatní zamítnuty. I nepopulární 
nové věci se musí v naší obci prosazovat, jinak Kvasice ve svém vývoji 
„zamrznou“. Ovšem sám zastupitel nezmůže nic, pokud za sebou nemá 
podporu většiny členů rady nebo zastupitelstva. Je to kolektivní práce. 
Byla jsem i členkou kontrolního výboru, který mimo jiné inicioval kontrolu 
v MŠ v přijímacím řízení dětí. Jako členka kulturní komise jsem ráda, že 
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„Hejá, hejá, hej, Kvasice jsou nej!!!“ Tímto bojovným pokřikem otvírali 
naši dříve narození kvasičtí občané první Hry seniorů Mikroregionu Jižní 
Haná. A také soutěž uzavírali. A byl to pokřik vítězný. Vždyť naše obě 
družstva stanula „na bedně“. Jedna pětice soutěžících skončila na 3. místě 
a pětice druhá stanula na stupni nejvyšším.

V pátek 10. září 2010 v 9 hodin byly zahájeny v Hulíně první Hry se-
niorů Mikroreginou Jižní Haná. Senioři z Hulína, Chropyně, Tlumačova 
a Kvasic přijeli do Kulturního klubu Hulín změřit své síly v 8 soutěžních 
disciplínách. Hry se měly původně konat v květnu 2010 (nápis na tričkách), 
ale musely být zrušeny z důvodu povodní v členských obcích. Nový termín 
byl stanoven na září. 

Po slavnostním zahájení se za doprovodu mažoretek Kontrasty Hulín 
a zdravicích čelních představitelů členských měst a obcí Mikroregionu 
Jižní Haná soutěžící odebrali na stanoviště jednotlivých disciplín. Ing. Pavel 
Ševčík, zastupitel obce Kvasice, popřál všem soutěžícím za nepřítomného 
starostu hodně úspěchů. V každém družstvu bylo pět seniorů, ale soutěžili 
vždy jen čtyři z nich. Za Kvasice soutěžili: Kvasice I.: Milada Řehůřková, 
Olga Šedivá, Eva Malenovská, Josef Tinka a Jarmila Gabrhelová. Kvasice 
II.: Karel Kadlík, Eva Kadlíková, Božena Konečná, Olga Zapletalová 
a Ludmila Zdražilová.

Disciplíny byly různorodé: štafetové škrábání brambor, shazování plecho-
vek tenisákem, vytahování čísel z pytle, slalom s míčkem na lžičce, hod na 
dálku oštěpem, trefa míčku lahví na provázku do branky, házení kroužku 
na pevnou tyč a kop na malou branku kopacím míčem. Nikdo nečekal od 
seniorů velké sportovní výkony. Organizátorům šlo hlavně o to, aby se 
všichni dobře bavili.

Naši borci, aniž by nějak zvláště trénovali, podali mnohdy velkolepé 
výkony. Například pan Karel Kadlík vhodil oštěpem 18.3 m, a tím zajistil 
svému družstvu při měření celkovou délku 49,5 m, štafetové škrábání bram-

Kvasičtí senioři jsou nejlepší
bor zvládlo druhé družstvo v čase 2:03 minut a celkem 12 jejich kroužků 
z 20 skončilo na tyčce, první družstvo bylo naopak spolu s tlumačovským 
nejlepší ve vytahování čísel z pytle. Disciplína spočívala v tom, že během 
2 minut vytahovali soutěžící postupně čísla v řadě po sobě od 0 do 9. 
Započítával se počet správně zařazených čísel. Kvasičáci z max. 40 čísel 
„vytáhli“ správně 33.

Zhruba v 11 hodin měla všechna družstva disciplíny úspěšně za sebou 
a nastal čas počítání bodů pro hlavního rozhodčího. Tím byl pan Ing. Petr 
Večeřa, místostarosta Chropyně. Ten společně s RNDr. Ladislavem Zavadi-
lem a paní Jiřinou Floriánovou z Odboru školství a sociálních věcí v Hulíně, 
paní Libuší Staňkovou, zastupitelkou Kvasic, a paní Renátou Nelešovskou, 
vedoucí KIS Tlumačov, tvořil tzv. přípravný výbor.

Aby nebyla soutěžícím a divákům dlouhá chvíle, přichystaly si pro ně 
jednotlivé obce a města kulturní vystoupení. Za Tlumačov zazpíval pan 
Motal, zahráli chropynští harmonikáři, Hulín reprezentovaly svými taneč-
ky starší mažoretky a z Kvasic vystoupily s krátkým pásmem děti ze ŠD 
Základní školy Kvasice. Po nich na tanečním parketu předvedly fantastické 
vystoupení country tance ženy - sokolky. „Stařenky“ (jak se s humorem samy 
nazývají) pod vedením paní Boženy Konečné byly vynikající. Za jejich um 
a odvahu si zaslouží obdiv nás všech. 

p. K. Kadlík hodil oštěp nejdále ze všech soutěžících.          Foto F. Cívela.

Kvasičtí senioři v Hulíně.                                                    Foto F. Cívela.

Sokolky tančí country tanec.                                               Foto F. Cívela.

V 12:30 hod. nastal čas vyhlášení výsledků. Předseda svazku obcí a měst 
Mikroregionu Jižní Haná a zároveň starosta Tlumačova, Ing. Jaroslav 
Ševela, předal nejdříve ceny 10 šťastným vylosovaným v diváckém vědo-
mostním kvizu. Testu znalostí o Chropyni, Hulínu, Kvasicích a Tlumačovu 
se zúčastnilo celkem 92 seniorů, 30 z nich odpovědělo správně.

Pak se už konečně všichni soutěžící dozvěděli své umístění. Radost kva-
sických seniorů byla velká, někteří tak výbornému umístění nemohli ani 
uvěřit. Já ovšem ano, protože mi bylo jasné, že sokolky s bývalým učitelem 
tělocviku a trenérem fotbalistů se ani na jiném než prvním místě umístit 
nemohou. Výborní byli ale všichni soutěžící a účinkující z naší obce. Jistě 
můžu napsat za nás ostatní spoluobčany, že jim děkujeme za vzornou 
reprezentaci obce a že jsme hrdi na jejich výsledky. 

Pak už hrála k dobré náladě, zpěvu a tanci dechová hudba Hulíňané 
a v 16 hodin, kdy byly Hry seniorů ukončeny, se nechtělo nikomu jet domů. 
Je jen škoda, že do Hulína nepřijelo z Kvasic více diváků z řad veřejnosti. 
Doprava byla zdarma, ceny občerstvení lidové a nálada přátelská. Tak 
možná za rok….

(Více fotografií z akce si můžete prohlédnout na www.kvasice.cz – fotoga-
lerii, ze života v obci). Fotografie na CD (zdarma) a DVD z akce si můžete 
do 17. 10. 2010 objednat na matrice OÚ Kvasice – paní M. Horové. 

Renáta Nelešovská
Výsledky:
1. Kvasice II.    47 bodů (max. 64 bodů)
2. Tlumačov II.    45 bodů
3. Kvasice I.   42 bodů
4. Tlumačov I.   37 bodů
5. Hulín II.   35 bodů
6. – 7. Chropyně I., II.  34 bodů
8. Hulín I.   29 bodů 

Poznámka autora: Při rozhovoru s kvasickými účastnicemi her bylo vy-
sloveno přání, abych napsala něco moudrého o stáří. Doufám, že nebude 
vadit, když si moudro vypůjčím od Cicera: 

„Při velkých výkonech nezáleží na tělesné síle, obratnosti nebo rychlosti, 
ale na rozvaze, vážnosti a správných názorech, a to jsou přednosti, o které 
stáří nejen není ochuzováno, ale které mu dokonce přibývají.“
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pokračování na str. 7

Rada a zastupitelstvo obce se usnesly na svých pravidelných jednáních na 
těchto bodech:

U s n e s e n í 
z 82. jednání Rady obce Kvasice, konané dne 13. května 2010 

739/ Rada obce doporučuje ZO schválit celoroční hospodaření obce 
a závěrečný účet obce za rok 2009 včetně zprávy auditora o výsledku 
přezkoumání hospodaření obce za rok 2009. 
740/ Rada obce bere na vědomí hodnotící zprávu obce Kvasice za rok 
2009. 
741/ Rada obce souhlasí s provedením oplocení pozemků parc. č. 624/2, 
624/1, 624/48, 617/3 a 624/46 a st. parc. č. 734, všechny v k. ú. Kvasice, 
ve vlastnictví manželů Hany a MVDr. Jana Bubeníkových, bytem Kva-
sice, Horní 26. S vydáním územního souhlasu souhlasí Obec Kvasice, 
jako vlastník sousedního pozemku parc. č. 624/13 v k. ú. Kvasice, bez 
připomínek. 
742/ Rada obce souhlasí s umístěním stavby informační vitríny realitní 
kanceláře Morrea Kroměříž na obecním pozemku parc. č. 1906 v k. ú. 
Kvasice a s vydáním územního souhlasu a ohlášením, o které stavebník 
požádá obecný stavební úřad a schvaluje uzavření smlouvy o pronájmu 
2 m2 na tomto pozemku, mezi Obcí Kvasice a realitní kanceláří Morrea, 
reality s.r.o, se sídlem Velké nám. 104, 767 01 Kroměříž, za cenu 2.400,- 
Kč/rok. 
743/ Rada obce schvaluje MŠ Kvasice čerpání finančních prostředků na 
opravu kanalizace v MŠ Kvasice. 
744/ Rada doporučuje ZO schválit odkup pozemku parc. č. 1354/87 v k.
ú. Kvasice o výměře 1860 m2 od ČR – Úřadu pro zastupování státu ve 
věcech majetkových. 
745/ Rada obce souhlasí s odstraněním budovy čp. 346 v ul. Horní v obci 
Kvasice, ve vlastnictví Tomáše Zlámala, Kvasice, Školní 666, na pozemku 
parc. č. 128/2 v k. ú. Kvasice a s výstavbou novostavby rodinného domu 
na tomto pozemku za podmínek uvedených ve smlouvě. 
746/ Rada obce pověřuje starostu a místostarostu obce projednáním 
návrhu řešení kanalizace domů v horní části ulice Osmek. 
747/ Rada obce schvaluje smlouvu o dílo č. 4/2010 mezi Obcí Kvasice 
a MgA. Radkou Levínskou akad. soch., odborným restaurátorem, Bělo-
horská 159, 636 00 Brno na památkovou obnovu kovaných prvků kaple 
Panny Marie Sedmibolestné na Vrážisku za cenu 69.080,- Kč vč. DPH. 
748/ Rada obce schvaluje smlouvu o dílo č. 003/2010 mezi Obcí Kvasice 
a LM Enginnering s.r.o., Obvodová 3607/19, 767 01 Kroměříž na zpra-
cování žádosti o dotaci u Státního fondu životního prostředí k záměru 
„Kvasice, skládka Lochy – rekultivace“ za cenu 180.000,- Kč bez DPH. 
749/ Rada obce schvaluje smlouvu o dílo č. 4/2010 mezi Obcí Kvasice 
a Zemstav Morava s.r.o. Kroměříž, Kaplanova 2937 na opravu parkoviště 
u pošty za cenu 166.410,- Kč bez DPH. 
750/ Rada obce schvaluje smlouvu o dílo č. 011/2010 mezi Obcí Kvasice 
a LM Enginnering s.r.o., Obvodová 3607/19, 767 01 Kroměříž na výkon 
zadavatelských činností na nadlimitní veřejnou zakázku na dodávku 
„Obec Kvasice – cisternová automobilová stříkačka“ za cenu 49.500,- Kč 
bez DPH. 
751/ Rada obce schvaluje firmu ZERA PROJEKT, Hvězda 13, Prostějov na 
zpracování projektové dokumentace na akci „Sběrný dvůr – Kvasice“. 
752/ Rada obce souhlasí s provedením oplocení firmy AKCIL s.r.o., 
Kroměřížská 428, Kvasice a s umístěním posuvné brány na obecním 
pozemku parc. č. 29/1 v k. ú. Kvasice v souladu s přiloženou projektovou 
dokumentací. O vydání územního souhlasu stavebník požádá obecní 
stavební úřad, kterým je stavební úřad v Kvasicích. 

U s n e s e n í 
z 83. jednání Rady obce Kvasice, konané dne 27. května 2010 

753/ Rada obce schvaluje Dodatek č. XI ke smlouvě o nájmu nebytových 
prostor mezi Obcí Kvasice a Českou poštou, s. p. se sídlem Politických 
vězňů 909/4, 225 99 Praha 1. 
754/ Rada obce schvaluje rozpočtové opatření Obce Kvasice č. 3/2010. 
755/ Rada obce souhlasí s oplocením pozemků parc. č. 1950, 1954, 1951 
a 1852, všechny v k. ú. Kvasice, ve vlastnictví firmy VÝDOZ, s.r.o, Parková 
488, Kvasice a s vydáním územního souhlasu k této stavbě. 
756/ Rada obce schvaluje výsledky inventarizace pokladní hotovosti 
a cenin Obce Kvasice za I. čtvrtletí 2010. 
757/ Rada obce schvaluje výsledky inventarizace pokladní hotovosti 
a cenin ZŠ Kvasice za I. čtvrtletí 2010. 
758/ Rada obce schvaluje výsledky inventarizace pokladní hotovosti 
a cenin MŠ Kvasice za I. čtvrtletí 2010. 
759/ Rada obce pozastavuje projednání směny pozemků mezi Obcí Kvasice 
a ing. Miroslavem Daňkem, Kvasice, Krajina 342. 

U s n e s e n í 
z 84. jednání Rady obce Kvasice, konané dne 4. června 2010 

760/ Rada obce projednala výsledek druhého jednání hodnotící komise, 
která provedla posouzení a hodnocení nabídek u nadlimitní veřejné 
zakázky na služby zadané dle § 27 zákona č.137/2006 Sb., o veřejných 
zakázkách, „Obec Kvasice – cisternová automobilová stříkačka“ a schva-
luje pořadí uchazečů stanovené hodnotící komisí: 
1. místo: THT, s.r.o. Starohradská 316, 572 01 Polička, IČO: 46508147 
Umístění dalších uchazečů na 2. místě: SPS -VKP s.r.o, Tovární 123, 538 21 
Slatiňany, IČO:15053920 a pověřuje starostu k vydání rozhodnutí. 

U s n e s e n í 
z 85. jednání Rady obce Kvasice, konané dne 10. června 2010 

761/ Rada obce schvaluje prodloužení nájemní smlouvy o jeden rok Libuši 
Šibíkové, Kvasice, Osmek 463. 
762/ Rada obce schvaluje prodloužení nájemní smlouvy o jeden rok Renatě 
Daňkové, Kvasice, Cukrovar 159. 
763/ Rada obce schvaluje prodloužení nájemní smlouvy o jeden rok 
Jarmile Omelkové, Kvasice, Cukrovar 159. 
764/ Rada obce doporučuje ZO schválit prodej bytových jednotek v domě 
čp. 318 na st. p. č. 408/1 a st. p. č. 408/1 v k. ú. Kvasice za 35% z odhad-
ních cen uvedených ve znaleckých posudcích. 
765/ Rada obce doporučuje ZO schválit prodej bytové jednotky 318/5 
a podíl 710/4043 na společných částech domu čp. 318 na st. p. č. 408/1 
a pozemku st. p. č. 408/1 v k. ú. Kvasice 
za nejvyšší nabídnutou kupní cenu – obálkovou metodou. 
766/ Rada obce doporučuje ZO schválit prodej nebytové jednotky 318/6 
a podíl 760/4043 na společných částech domu a pozemku v domě čp. 
318 na st. p. č. 408/1 a st. p. č. 408/1 v k. ú. Kvasice za sjednanou cenu 
150.000,- Kč. 
Nebytová jednotka bude prodána s předkupním právem věcným pro Obec 
Kvasice pro případ prodeje, směny a daru za kupní cenu 150.000,- Kč. 
767/ Rada obce doporučuje ZO schválit prodej garáží na st. p. č. 408/2 
a st. p. č. 408/2 v k. ú. Kvasice 
- garáž č. 1 a podíl 220/600 na společných částech garáže a pozemku za 
odhadní cenu uvedenou ve znaleckém posudku 
- garáž č. 2 a podíl 180/600 na společných částech garáže a pozemku za 
50% z odhadní ceny uvedené ve znaleckém posudku 
- garáž č. 3 a podíl 200/600 na společných částech garáže a pozemku za 
50% z odhadní ceny uvedené ve znaleckém posudku 
768/ Rada obce schvaluje ZŠ Kvasice převod finančních prostředků ve 
výši 364.900,- Kč z fondu rezervního do fondu reprodukce majetku na 
opravu šaten I. stupně a výměnu podlahové krytiny. 
769/ Rada obce doporučuje ZO schválit směnnou smlouvu mezi Obcí 
Kvasice a Milanem Daňkem, Kvasice, Horní 79. 
770/ Rada obce bere na vědomí rozhodnutí ředitelky MŠ Kvasice na povo-
lení výjimky z počtu dětí v MŠ Kvasice pro školní rok 2010/11: sluníčková 
třída do 28 dětí, sportovní třída do 28 dětí, logopedická třída do 14 dětí 
a třída kuřátek do 16 dětí.
771/ Rada obce nesouhlasí se zateplením novostavby rodinného domu, 
ul. Mariánov, ve vlastnictví Veroniky a Jana Matulíkových, stojícího na 
pozemku parc. č. 1934, které by zasahovalo přes uliční čáru do obecního 
pozemku parc. č. 1464 oba v k. ú. Kvasice. 
772/ Rada obce schvaluje Dohodu o partnerství mezi Zlínským krajem 
a Obcí Kvasice k projektu „KORIS – Komplexní odbavovací, řídící a infor-
mační systém veřejné dopravy ve Zlínském kraji“ na zřízení stacionárních 
elektronických informačních panelů. 
773/ Rada obce souhlasí s uzavírkou silnice č. II/432 v obci Roštín i s ob-
jízdnou trasou bez připomínek. 
774/ Rada obce doporučuje ZO po ověření, že změna č. 1 územního plánu 
obce Kvasice není v rozporu s politikou územního rozvoje, s územně 
plánovací dokumentací vydanou krajem, se stanovisky dotčených orgánů, 
a se stanoviskem krajského úřadu, 
775/ Rada obce doporučuje ZO schválit TJ Sokol Kvasice mimořádnou 
finanční podporu ve výši 26.000,- Kč na účelem zbudování a úpravy areálu 
Sokolské zahrady na antukovém hřišti pro kolektivní míčové hry. 

U s n e s e n í 
z 19. veřejného zasedání Zastupitelstva obce Kvasice, 

konaného dne 17. června 2010
244/ ZO bere na vědomí zprávu o činnosti rady obce a rozpočtové opatření 
č. 3/2010 
245/ ZO schvaluje celoroční hospodaření obce a závěrečný účet obce za rok 
2009 včetně zprávy auditora o výsledku přezkoumání hospodaření obce za 
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U s n e s e n í 
z 86. jednání Rady obce Kvasice, konané dne 24. června 2010 

776/ Rada obce schvaluje výměnu nájemníků v obecních bytech č. 5 a č. 
13 v ul. Cukrovar čp. 159 tak, že p. Renáta Daňková odejde z bytu č. 13 
do bytu č. 5 a p. Milana Kunčarová z bytu č. 5 do bytu č. 13. 
777/ Rada obce schvaluje prodloužení nájemní smlouvy o jeden rok p. 
Marii Skácelové, Kvasice, Cukrovar 159. 
778/ Rada obce nesouhlasí s přidělením druhé popelové nádoby Ludvíku 
Kozlovi, Kvasice, Packov 161. 
779/ Rada obce schvaluje p. Marku Dyňkovi, Mysločovice 159, provede-
ní napojení přípojky DN 40 mm a osazení měření pro budovu čp. 687 
v Kvasicích ve vodoměrné šachtě obce Kvasice na pozemku parc. č. 
255/2 v k. ú. Kvasice. 
780/ Rada obce schvaluje prodloužení nájemní smlouvy o jeden rok Mgr.
Jiřímu Machovskému, Kvasice, Husova 642. 
781/ Rada obce schvaluje MŠ Kvasice uvolnění finančních prostředků ve 
výši 300.000,- Kč na opravu kotelny v MŠ. 

U s n e s e n í 
z 87. jednání Rady obce Kvasice, konané dne 2. července 2010 

782/ Rada obce schvaluje kupní smlouvu č. 027850 uzavřenou se společ-
nosti THT, s.r.o. se sídlem Starohradská č. 316, 572 01 Polička, Česká 
republika, na nákup cisternové automobilové stříkačky CAS 20 T815 
4x4,2. 

U s n e s e n í 
z 88. jednání Rady obce Kvasice, konané dne 15. července 2010 

783/ Rada obce schvaluje smlouvu o poskytnutí účelové neinvestiční 
dotace z rozpočtu Zlínského kraje číslo: D/1454/2010/kH na odstranění 

prvotních povodňových škod ve výši 430 000,- Kč. 
784/ Rada obce schvaluje smlouvu o dílo č. 13/2010 s Ing. Markétou 
Hoškovou, Osvoboditelů 3778/304, 760 01 Zlín na „zpracování žádosti 
o dotaci u Státního fondu životního prostředí ČR na akci: Sběrný dvůr 
odpadů obce Kvasice“ ve výši 40 000 Kč. Včetně DPH. 
785/ Rada obce schvaluje smlouvu o dílo č. 6/2010 na „Vypracování PD 
pro územní a stavební řízení na stavbu: Sběrný dvůr odpadů obce Kvasice“ 
za cenu 129 379 Kč. 
786/ Rada obce schvaluje navýšení rozpočtu dovybavení cisternové 
automobilové stříkačky CAS 20 T815 4x4,2 o částku 29 500 Kč včetně 
DPH. 
787/ Rada obce doporučuje ZO schválit smlouvu o budoucí smlouvě 
kupní a o spolupráci a součinnosti při realizaci plynárenského zařízení na 
akci „Dopravní a technická infrastruktura pro 12 RD lokalita Bělovská, 
Kvasice“za cenu 249 000 Kč, kterou uhradí společnost JMP Net s.r.o. se 
sídlem Plynárenská č. 499/1, 657 02 Brno. 
788/ Rada obce doporučuje zastupitelstvu obce schválit odkup pozemku 
parc. č. 1180 v k. ú. Kvasice o výměře 1329 m2 od Mgr. Marie Kubíkové 
bytem U rybníčka 635, Kvasice, 768 21 za cenu 25 Kč /m2. 
789/ Rada obce souhlasí s dohodou o ukončení nájemní smlouvy s p.La-
dislavou Poljakovou na byt v bytovém domě Cukrovar č. 159 v Kvasicích 
k datu 31. 8. 2010. 

U s n e s e n í 
z 89. jednání Rady obce Kvasice, konané dne 5. srpna 2010 

790/ Rada obce schvaluje rozpočtové opatření Obce Kvasice č. 4/2010. 
791/ Rada obce schvaluje FC Kvasice zakoupení věcného daru do tomboly 
po fotbalovém utkání v rámci Kvasické pouti v hodnotě 1.000,- Kč. 
792/ Rada obce schvaluje Mysliveckému sdružení Kvasice zakoupení 
věcného daru do tomboly na Myslivecký ples v hodnotě 1.000,- Kč. 
793/ Rada obce souhlasí s dodáním materiálu p. Jozefu Škultétymu na 
prodloužení hlavního řadu dešťové kanalizace na Novém Dvoře. 
794/ Rada obce souhlasí se záborem parkoviště a chodníku p. Ivo Karasem 
v Horní ulici před domem čp. 359 v době od 2. do 16. 8. 2010 z důvodu 
výměny střešní krytiny. Žadatel po skončení prací uvede parkoviště do 
původního stavu. 
795/ Rada obce schvaluje uzavření dodatku o časové působnosti veřej-
noprávních smluv, uzavřených mezi Obcí Kvasice a Obcemi Střížovice, 
Sulimov a Karolín o výkonu přenesené působnosti v přestupkovém řízení 
a pověřuje předsedu Komise k projednávání přestupků obce Kvasice 
Josefa Tinku vypracováním tohoto dodatku. 
796/ Rada obce pověřuje starostu obce jmenovat p. Květoslavu Koutňá-
kovou od 1. 9. 2010 správcem Muzea historie Kvasic. 
797/ Rada obce schvaluje firmu Roviko s.r.o., Vlárská 22, 627 00 Brno na 
výkon zadavatelských činností na veřejnou zakázku „Revitalizace centra 
obce Kvasice a zámeckého parku“ za cenu 66.000,- Kč vč. DPH. 
798/ Rada obce schvaluje firmu Roviko s.r.o., Vlárská 22, 627 00 Brno na 
výkon zadavatelských činností na veřejnou zakázku „Kvasice – skládka 
Lochy - rekultivace“ za cenu 66.000,- Kč vč. DPH. 
799/ Rada obce schvaluje firmu LM Engineerig s.r.o., Obvodová 3607/19, 
Kroměříž na výkon zadavatelských činností na veřejnou zakázku „Odstra-
nění havarijního stavu v ZŠ Kvasice“ za cenu 27.600,- Kč vč. DPH. 
800/ Rada obce schvaluje provedení inženýrsko - geologického průzkumu 
pro stavbu „Dopravní a technická infrastruktura pro 12 RD lokalita Bělov-
ská, Kvasice“ firmou RNDr. Vladimír Calábek GEO-HYDRO-CONZULT, 
750 02 Přerov, Osmek 35 za cenu 25.000,- Kč bez DPH. 
801/ Rada obce navrhuje ZO schválit název ulice v lokalitě Bělovská 
„Pod Strážným“. 
802/ Rada obce schvaluje výsledky inventarizace pokladní hotovosti 
a cenin Obce Kvasice za II. čtvrtletí 2010. 
803/ Rada obce schvaluje výsledky inventarizace pokladní hotovosti 
a cenin ZŠ Kvasice za II. čtvrtletí 2010. 
804/ Rada obce schvaluje výsledky inventarizace pokladní hotovosti 
a cenin MŠ Kvasice za II. čtvrtletí 2010. 
805/ Rada obce pověřuje starostu obce předložením návrhu řešení úprav 
pro vytápění nebo přitápění a užívání bytu Mgr. Jiřího Machovského, 
Kvasice, Husova 642, do 31. 8. 2010. 
806/ Rada obce schvaluje výstavbu beach volejbalového hřiště za ZŠ 
Kvasice v lokalitě školní zahrady. 
807/ Rada obce doporučuje ZO bezúplatně převést „Zázemí MRS o.s. MO 
Kvasice“ v lokalitě kvasických rybníků u Cukrovaru v Kvasicích z majetku 
Obce Kvasice do vlastnictví MRS o.s. MO Kvasice bez pozemků pod 
stavbami. Záměr převodu bude zveřejněn na úřední desce OÚ Kvasice. 
Pronájem a uţívání pozemku bude ošetřeno smlouvou mezi Obcí Kvasice 
a MRS o.s. MO Kvasice. 
Lubomír Musil, starosta obce                  Božena Konečná, místostarosta

rok 2009. Dále bere na vědomí vnitřní audit účetnictví ZŠ a MŠ Kvasice. 
246/ ZO po ověření, že změna č. 1 územního plánu obce Kvasice není 
v rozporu s politikou územního rozvoje, s územně plánovací dokumentací 
vydanou krajem, se stanovisky dotčených orgánů, a se stanoviskem kraj-
ského úřadu, schvaluje 
247/ ZO schvaluje Smlouvu o poskytnutí účelové investiční dotace z roz-
počtu Zlínského kraje číslo: D/0535/2010/KH ve výši 500.000,- Kč na 
nákup CAS pro jednotku SDH Kvasice, uzavřenou mezi Zlínským krajem 
a Obcí Kvasice. 
248/ ZO schvaluje Dodatek č. 2 ke Smlouvě o partnerství při realizaci 
integrovaného projektu „Cyklostezka podél Baťova kanálu – úsek Kromě-
říž, Střížovice, Kvasice“, mezi Městem Kroměříž, Obcí Střížovice a Obcí 
Kvasice. 
249/ ZO schvaluje odkup pozemku parc. č. 1354/87 v k. ú. Kvasice o výměře 
1860 m2 od ČR – Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových. 
250/ ZO schvaluje směnnou smlouvu mezi Obcí Kvasice a Milanem Daň-
kem, Kvasice, Horní 79. 
251/ ZO schvaluje prodej bytových jednotek v domě čp. 318 na st. p. č. 
408/1 a st. p. č. 408/1 v k. ú. Kvasice za 35% z odhadních cen uvedených 
ve znaleckých posudcích. 
Bytové jednotky: 
- 318/1 a podíl 827/4043 na společných částech domu a pozemku 
- 318/3 a podíl 510/4043 na společných částech domu a pozemku 
- 318/4 a podíl 750/4043 na společných částech domu a pozemku 
252/ ZO schvaluje prodej bytové jednotky 318/5 a podíl 710/4043 na spo-
lečných částech domu čp. 318 na st. p. č. 408/1 a pozemku st. p. č. 408/1 
v k. ú. Kvasice za nejvyšší nabídnutou kupní cenu – obálkovou metodou, 
nejnižší podání je odhadní cena. 
253/ ZO schvaluje prodej nebytové jednotky 318/6 a podíl 760/4043 na 
společných částech domu a pozemku v domě čp. 318 na st. p. č. 408/1 a st.
p. č. 408/1 v k. ú. Kvasice za sjednanou cenu 150.000,- Kč. 
Nebytová jednotka bude prodána s předkupním právem věcným pro Obec 
Kvasice pro případ prodeje, směny a daru za kupní cenu 150.000,- Kč. 
254/ ZO schvaluje prodej garáží na st. p. č. 408/2 a st. p. č. 408/2 v k. ú. 
Kvasice 
- garáž č. 1 a podíl 220/600 na společných částech garáže a pozemku za 
odhadní cenu uvedenou ve znaleckém posudku 
- garáž č. 2 a podíl 180/600 na společných částech garáže a pozemku za 
50% z odhadní ceny uvedené ve znaleckém posudku 
- garáž č. 3 a podíl 200/600 na společných částech garáže a pozemku za 
50% z odhadní ceny uvedené ve znaleckém posudku 
255/ ZO schvaluje pro TJ Sokol Kvasice mimořádnou finanční podporu ve 
výši 26.000,- Kč za účelem zbudování a úpravy areálu Sokolské zahrady na 
antukovém hřišti pro kolektivní míčové hry. 
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Procházka po pouti. Zleva M. Musilová, PaedDr. Z. Janalík, L. Musil, 
starosta obce.                                                                       Foto A. Judas.

Cimbálová muzika Jasénka ze Vsetína.                        Foto R. Nelešovská. V muzeu.                                                                     Foto R. Nelešovská.

Hulíňané.                                                                            Foto A. Judas.

Pouťové atrakce.                                                          Foto R. Nelešovská.

Rok se s rokem sešel, v domácnostech i před domy se uklízí, a to nasvědčuje tomu, že se blíží v Kvasicích pouť. Pro malé i velké se již od čtvrtečního 
odpoledne roztáčely kolotoče, střelnice zvaly ke zkoušce mušky a v peněženkách se začal zvedat pořádný vítr. Ač páteční večer není napsán v pouťovém 
programu, tradiční big beat na sokolské zahradě odstrartovává víkendové hody. 

Kvasická pouť byla ve znamení hudby, atrakcí i poučení

Kulturní komise připravila na sobotní podvečer 14. 8. 2010 program 
v podání cimbálové muziky Jasénka ze Vsetína. Hudební produkce byla 
doplněna ukázkami valašských tanců. Nemálo přihlížejících si s dobrým 
mokem v ruce podupávalo do rytmu a svůj hlas připojovali k vystupujícím 
zpěvákům.

Probuzení do mokrého nedělního rána 15. 8. 2010 snad příliš neubralo na 
sváteční náladě. Stánky byly postaveny, nejrůznější druhy zboží vystaveny 
a kolotoče zvaly z tlampačů k projížďce. Ulice se postupně zaplňovaly nejen 
rodáky se svými nejbližšími, ale také lidmi z okolí, kteří kvasickou pouť 
navštěvují každoročně. Škoda jen toho počasí, které nevydrželo a mnohé 
zahnalo na útěk před deštěm. Jelikož podnebí celý víkend vykazovalo spíše 
aprílové počasí, byl odpolední program raději přesunut na sál sokolovny. Již 
téměř tradičně hrála k poslechu i tanci dechová hudba Hulíňané. Starosta 
pan Lubomír Musil popřál v úvodním slovu hezký poslech a hodnotnou 
zábavu. O zpestření odpoledne se postaral mužský pěvecky sbor Hlahol 
z Mysločovic, který mile překvapil. Mezi přítomnými bylo možno vidět 
i vzácné hosty: senátora a starostu města Holešova pana PaedDr. Zdeňka 
Janalíka, poslanece PS PČR pana Pavla Svobodu a starostu města Hulína 
Mgr.Romana Hozu. Tito přátelé Kvasic neodmítli taneček a poté, za do-
provodu starosty Kvasic a jeho manželky, si prošli ulice lemované stánky 
a zavítali i k pouťovým atrakcím.

A co více už psát, vždyť jste tam jistě všichni byli...               Aleš Judas
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Při požehnání knihy v kostele.                                     Foto R. Nelešovská.

p. Eva Honigschmid, roz. Proskowetzová podepisuje knihu. Foto R. Nelešovská.

M. Hájková děkuje p. K. Koutňákové za další knihu o Kvasicích.    Foto R. Nelešovská.

Jsou to téměř 3 měsíce, co přišla na svět další kniha paní Květoslavy 
Koutňákové. Této, ale i těm předchozím, dala poetický název „Plamen 
života.“ A stejně jako v těch minulých popisuje historii Kvasic a okolí. 
Úryvek z knihy: 

„Píši pro ty, kterým se mé knihy a způsob vyjadřování líbí. A ti, pro něž 
je historie příliš fádní a zdlouhavá a neměli ji rádi ani ve školních lavicích, 
nebojte se, jde o životní příběhy poznamenané dobou, v níž se odehrály. I ty 
naše jednou budou historií. Jelikož šlo o sladký rozlet obou podnikatelů, 
Ferdinanda Urbánka a Emanuela Proskowetze, na začátku byla cukrová 
řepa, přeji sladké chvilky strávené při čtení knihy.

Kniha pojednává o založení cukrovaru, pěstování cukrové řepy na 
Kvasicku, kterou po mnohých obtížích prorazili dva pokrokoví zemědělci 
Ferdinand Urbánek a Emanuel Proskowetz. 

Přestože Ferdinand Urbánek po deseti letech z Kvasic odchází do Modřan 
u Prahy, Emanuel Proskowetz zůstává a předává pomyslnou štafetu svým 
potomkům. Tento rod, jehož předkové odpočívají na kvasickém hřbitově, 
působil v Kvasicích téměř 100 let, do roku 1945. Po tomto roce byli 
Proskowetzovi společně s rodinou Thun-Hohenstein podle distribučního 
dekretu z republiky vyhoštěni, neboť se během okupace přihlásili k německé 
národnosti. Píši také o jejich životě v cizině, kde našli svůj nový domov. 
Především oba Emanuelové Proskowetzovi (otec a syn) jsou ještě dnes 
vzpomínáni a uznáváni jako velcí odborníci v šlechtění cukrovky a obilo-
vin, a to doma i ve světě. V knize se zmiňuji také o pokrokovém sedlákovi 
a vlastenci ze Záhlinic, Františku Skopalíkovi, který pomohl podnikatelům 
prolomit nechuť hanáckých sedláků k pěstování cukrovky. Zachycuji také 
život selského lidu i vrchnosti, která zde i po zrušení roboty zůstala.

Kniha je oživena a doplněna humornou pověstí o Hanákovi, pohádkou 
o řepě a některými významnými historickými událostmi v Kvasicích i mimo 
ně, které se v době, o níž píši (1848-1945), udály.“ 

Kniha je doplněna fotografiemi a obrázky paní Marie Šuterové, která 
navrhla i obálku knihy.

V sobotu 19. 6. 2010 byla kniha slavnostně požehnána otcem Petrem Utí-
kalem v kostele Nanebevzetí Panny Marie ve Kvasicích. Světský křest knihy 
šampaňským vínem pak proběhl při společenském večeru s hudbou. Celé 
této slavnosti byla přítomna paní Eva Honigschmid, roz. Proskowetzová, kte-
rá autorce zapůjčila rodinný archív k čerpání informací. Knihu spisovatelka 
paní Evě věnovala u příležitosti jejího životního jubilea, devadesátin.

Jménem OÚ Kvasice a všech obyvatel našeho městečka děkujeme paní 
Květoslavě Koutňákové za další historický poklad v podobě nové knihy. 
Kniha je v prodeji na Obecním úřadě v Kvasicích u paní Marie Horové 
- matrikářky, případně u autorky za cenu 180 Kč.

Jako poděkování od vedení obce za reprezentaci Kvasic v podobě svých 
knih i za jinou činnost pro obec obdržela paní Květoslava Koutňáková malý 
věcný dar.                                                                           Milena Hájková

Kvasická spisovatelka nezahálí

Poděkování
Děkuji všem, kteří se podíleli na slavnostní prezentaci knihy Plamen 

života u příležitosti devadesátin paní Evy Hőnigschmid, roz. Proskowet-
zové, jmenovitě paní Hájkové a Nelešovské. Děkuji Obci Kvasice v čele 
se starostou Lubomírem Musilem za finanční příspěvek k vydání knihy. 
Také děkuji  panu Vítu Koutňákovi za  chlebíčky a hanácké koláčky. Všem 
děkuji za účast v kostele i na sokolovně za spontánní a vřelý projev.  

Autorka knihy Květa Koutňáková
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V sobotu 19. června 2010 byla v kos-
tele Nanebevzetí Panny Marie požeh-
nána knížka paní Květoslavy Kout-
ňákové „Plamen života“. Slavnostní 
události se také zúčastnila paní Eva 
Hönigschmid, roz.Proskowetzová, 
které autorka knihu věnovala k jejím 
90. narozeninám.
Následující den, v neděli 20. června 
2010, vyhověla paní Eva (ve Kvasicích 
ji takto může oslovovat každý) redakci 
Kvasických novin a poskytla nám 
rozhovor. 

Sedím v nedělní podvečer společně 
s paní Evou a pár přáteli v útulném 
obývacím pokoji Květy Koutňákové 
a snažím se moc dlouho paní Evu 
neobtěžovat, neboť má už za sebou 2 
rozhovory s novináři a také dost ná-
ročný program ve dnech své návštěvy 
ve Kvasicích. Z plánované půl- hodino-
vé návštěvy je přátelské posezení na 4 
hodiny. Bylo velmi příjemné povídat 
si s tak vitální ženou, která ve svém 
životě prožila a stále prožívá mnoho 
radostí i starostí. Hodně informací 
o jejím životě i celé rodiny se dočtete 
v Květině knížce. Svými otázkami, na 
které paní Eva ochotně odpovídala, 
jsem chtěla, abyste rodačku z Kvasic, 
nyní žijící nedaleko Mnichova, více 
poznali. 

Která místa ve Kvasicích, popřípadě 
v okolí, vždy navštívíte při svém pobytu 
v obci? 

Vždy zajdu na hřbitov k hrobu, 
kde jsou pochováni moji rodiče 
a další předci. Také samozřejmě 
musím vidět vilu a zahradu kolem 
ní. V zahradě mám oblíbený strom 
– starý platan, který zasadil můj 
pradědeček. Také jsem včera (19. 6. 
2010) zavítala k novým rybníkům; 
konala se tam zrovna nějaká rybář-
ská soutěž. Nikdo mě nepoznal, 
na nic se neptal. Kolem rybníků 
jsou vykácené stromy, takže se mi 
naskytl úžasný, nádherný výhled 
až na Chlum. No a také, pokud mě 
vedení obce pozve, jdu na radnici 
a dříve i k Aničce Vaverkové.

Mám ráda pohled na Kvasice 
od Nového Dvora. Obec je odtud 
jako na dlani, stačí jen natáhnout 
ruku a můžete se dotknout třeba 
věže kostela.

Byla jste i jinde v naší republice?
Se synem jsem byla jednou v Pra-

ze. Toužil ji vidět. Kroměříž a Vyš-
kov patří také k městům, do kterých 
ráda zavítám. V Kroměříži jsem 
chodila do první třídy na „reálku“ 
a z Vyškova pochází moje maminka. 
Její tatínek zde měl také cukrovar 
a vlastnil i velký obytný dům. Před 2 
lety jsem zašla k tomu domu, zrovna 
ho rekonstruovali. Stavbyvedoucí 
mě poprosil, pro majitele domu, 

Moje kořeny jsou v Kvasicích
o pár fotografií nebo obrazů, jak 
dříve dům vypadal. Ráda jsem je 
poskytla a na oplátku byla pozvána 
nyní na návštěvu. 

Prohlédla jste si v těchto dnech zre-
konstruovanou vilu?

Byla jsem tam a s podobou vily 
jsem velmi spokojená. Moc se mi 
líbí interiéry i to, že bylo zachováno 
téměř původní okolí. Hlavně ovocná 
zahrada. Jsem moc ráda, že vila 
slouží k dobrému účelu. Dětem se 
v ní určitě líbí a děkuji personálu, že 
se o ně příkladně stará. Jsem vděčná 
za to, že náš bývalý majetek je tak 
dobře udržovaný. 

Navštívil někdo z Vaší rodiny také 
Kvasice?

Byli zde moji vnuci a synové. 
S vnoučaty jsme měli u rybníka 
piknik. A vloni mě do Kvasic do-
provázel synovec Jiří Proskowetz, 
syn bratra Felixe. 

Vaši předkové se zasloužili o rozvoj 
cukrovarnictví nejen ve Kvasicích, 
ale i v celé republice. Pokračuje ně-
kdo z Vaší rodiny v zahraničí v tomto 
odvětví?

Bratr Felix působil v tomto oboru 
22 let v Jižní Americe, v Peru. Ne-
vyráběl sice cukr z řepy - cukrovky, 
ale z cukrové třtiny. Nyní, pokud 
vím, už nikdo. Moc jsem se divila 
a byla nepříjemně překvapena, že 
se teď na Moravě, u nás na Hané, 
nepěstuje žádná cukrovka. 

Co pro Vás znamená Květina kníž-
ka? 

Je úžasné a krásné, když se někdo 
zajímá o Vaši rodinu, o Vaše předky. 
Květuška se do osudu mé rodiny 
doslova vžila. Při jejím pobytu u mě, 
v Německu, jsem jí půjčila k prostu-
dování některé rodinné dokumenty 
a ona je moc hezky zpracovala. Už 
z prvních řádků je poznat, že knihu 
psala „srdcem“.

Uvažujete o přeložení knížky do 
němčiny?

Ano, uvažuji. Záleží na autorce 
– Květušce, jestli mi to dovolí. 
Musíme se domluvit i na formě 
zpracování. 

Teď s Vaším dovolením „zabrousíme“ 
do vašeho soukromí. Jaký je váš oby-
čejný den v Mnichově?

Nebydlím přímo v Mnichově, 
ale v malé vesničce, která má 100 
obyvatel a patří svou správou pod 
Mnichov. Dům jsme začali stavět 
v roce 1972 a rok nato jsme se do 
něj nastěhovali. Je to už 5 let, co 
žiji, po smrti manžela, sama. Vstanu 
tak v 7:15 hod., dám si studenou spr-
chu (tento rituál mám asi po svém 

otci, který se údajně denně koupal 
v Kvasicích v rybníku), trošku si 
zacvičím. Po snídani jdu se svým 
pejskem Nelinkou na procházku. 
Na trase je hned u zahrady větší 
potok, kterému říkám Moravěnka. 
Je tu také malý kopec – Vrážisko. 
Jména jsme jim dali s manželem, 
mám tu takové malé Kvasice. (Velice 
krásná krajina, velmi podobná té 
kvasické, potvrzuje Květa). Když 
vyjdu z domu, tak jsem po 100 m na 
poli. To spojení s přírodou je pro mě 
velmi důležité.

Venku strávíme čas tak od 9 – 10 
hodin. No a také musím v domě 
uklidit. S úklidem mi chodí pomáhat 
1x týdně paní, jinak všechno zvlád-
nu sama. Každý den si vařím oběd, 
ten musím mít. Vařím českou kuchy-
ni, trošku obměněnou německou. Je 
pravda, že pokud manžel žil, vařila 
jsem více českých a moravských 
jídel. Co mám nejraději na oběd? 
Kynuté knedlíky. Po obědě si čtu 
noviny, přitom se mi zavírají oči, tak-
že si chvilku zdřímnu. Obyčejně jdu 
kolem 15. hodiny do zahrady. Mám 
velkou, krásnou zahradu. (Je to spíš 
park - doplňuje Květa). Tak do 18 ho-
din jsem v zahradě. V rámci svých 
sil tam pracuji, potom si udělám 
čaj, čtu knížku. Ještě také moc ráda 
šiji a pletu. Pro všechny pravnučky 
a pravnuky jsem upletla čepičky. Ve 
20 hod. se dívám na zprávy. V létě, 
protože je ještě dlouho světlo, jdu 
ještě po zprávách s Nelinkou na 
procházku. Kolem 22:30 hod. zavřu 
knihu, zhasnu a usínám. 

Jak trávíte volný čas?
V loňském roce jsem ukončila po 

10 letech hru na varhany v místním 
kostele při mši svaté. Sama jsem 
usoudila, že moje hra už není ono, 
že už nemám tu potřebnou koncen-
traci. Našla jsem si pokračovatele. 
I mnou založený pěvecký sbor čítají-
cí 10 lidí také dál v kostele funguje.

V roce 1980 jsme u nás založila 
obecní knihovnu a působila v ní 
15 let jako vedoucí. Ve vesnici 
mě všichni znají, protože alespoň 
jednou každý do knihovny zavítá. 
I když už teď v knihovně nepracuji, 
zavedla jsem v ní malou tradici. Kaž-
dý první čtvrtek v měsíci čtu dětem 
pohádky. Dělám to s radostí, děti 
mi dodávají energii. Čtení pohádek 
si musím pečlivě dopředu připravit, 
aby to bylo pro děti poutavé a mohly 
se vžít a zapojit do děje. Rozvíjím 
jejich fantazii. „Suché“ čtení děti 
nebaví. Děti mají nejraději Perníko-
vou chaloupku. Také si vymýšlím své 
vlastní příběhy, do kterých dosazuji 
jména a postavy podle přítomných 
dětí. A když se jich zeptám, co bu-
deme příště číst, ony mi řeknou: ty 
pohádky, co děláš ty. Zjistila jsem, 

že tato moje činnost je v mém stáří 
nejhezčí. Ty jejich otázky a odpově-
di! Své zážitky s dětmi si zapisuji do 
deníku. Říkám jim „moje děti“. 

Kulturou žiji i jinak. Jezdím se 
svými přáteli na koncerty vážné 
hudby, zejména církevní. 

Jaký je Váš oblíbený hudební skla-
datel?

Jako každý varhanista, mám i já 
velmi v oblibě Johanna Sebastiana 
Bacha. Jeho skladby si ráda zahraji 
i na klavír. Mám sice už staré ruce, 
ale Bach se dá hrát i pomalu. Lásku 
k hudbě mám po svém dědečkovi. 
Po včerejší mši (19. 6. 2010), kdy se 
světila Květuština knížka „Plamen 
života“, jsem se zašla podívat na 
kůr na varhany. Nejsou to sice už 
ty původní, na které můj dědeček 
společně s Thůnovými finančně 
přispěl, ale kostelní varhany jsou 
moje láska. 

Mám ráda i hudbu Antonína 
Dvořáka. Varhaník pan Adolf Straka 
znal den mého odjezdu z Kvasic 
během druhé světové války. Proto 
mi na ranní mši svaté, právě v den 
odjezdu, zahrál na varhany jeden 
z Dvořákových koncertů. Já jsem 
stála v slzách, věděla jsem, že od-
jíždím na dlouho, nevěděla jsem 
však, že natrvalo. U Dvořákovy 
„Stabat Mater“ nemůžu nic dělat, 
jen poslouchat. 

Určitě si i ráda zpíváte a čtete kníž-
ky. 

Nejčastěji si ke čtení vybírám 
romány od norských autorů. Dále 
autobiografické a historické romá-
ny. Ráda si zanotuji jednu marián-
skou církevní písničku. Nejraději ji 
poslouchám v kvasickém kostele. 

Jste také prý velkou profesionální 
znalkyní v pěstování růží.

Růže jsou moje zamilované kvě-
tiny. Doma jich mám asi 50 – 60 ks 
sazenic. (Opravdu krásné, potvrzuje 
Květa). O růže se starám sama: oko-
pávám, zalívám, hnojím, atd. 

Kdo Vám byl v životě největší oporou? 
Na koho jste se vždycky mohla v těž-
kých chvílích spolehnout?

Na tuto otázku je lehká odpověď: 
můj manžel a nejstarší syn Johannes 
(70 let).

Často vzpomínáte manžela, s kterým 
jste společně prožili 65 let. Můžete 
nám prozradit recept na šťastné 
manželství?

Podle mého názoru je nejdůleži-
tější důvěra. A samozřejmě láska. 
Když není láska, není nic. Musíte 
si uvědomit, že váš partner je taky 
myslící člověk, se svými klady i zá-
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Moje kořeny jsou v Kvasicích

pory. Důležitá je osobní tolerance. 
Poznala jsem, že nejkrásnější je 
s partnerem stárnout – prožít s ním 
kus života. Důležité jsou také děti, 
to jsou pokračovatelé manželství. 
Měli jsme také s manželem společné 
zájmy: hudbu, literaturu, turistiku, 
zahradu, květiny.

Sledujete dění v ČR nebo jen ve 
Kvasicích?

Z českých novin čtu jen Kvasické 
noviny. Ty přečtu téměř celé, mimo 
usnesení z rady a zastupitelstva. Ale 
zajímám se o všechno. Teď odebí-
rám jednou týdně švýcarské noviny. 
Samozřejmě i německé. Ovšem 
politiku nemám moc ráda. 

Prozradíte nám, jak si udržujete ve 
svém věku zdraví a bystrou mysl?

Snažím se neustále svůj mozek 
„zaměstnávat“. I v tomto věku se 
učím cizí jazyky a nazpaměť básně. 
Některé mi dají dost „zabrat“. Učím 
se je převážně při procházkách 
s Nelinkou, někdy až 4 dny. Básně 

Johanna Wolfganga von Goetha 
jsou nejtěžší. 

Důležitá je v mém životě také 
životospráva a dodržování denního 
programu. Myslím si, že u mě platí, 
že v zdravém těle je zdravý duch 
a naopak. A pak, dlouhověkost 
mám v genech, vždyť maminka se 
dožila 104 let. 

Celou dobu si tady spolu povídáme 
česky. Jak si udržujete svou mateř-
štinu?

Naštěstí mám příležitosti mluvit 
česky. Není to sice každý den, ale 
i za těch pár chvil jsem ráda. Mám 
v Mnichově dvě přítelkyně: dceru 
Jana Nováka (hudebního skladatele 
z Brna) a paní Šlapetovou (vdova 
po architektu Šlapetovi), které také 
ještě umí česky. Mám i hodinové 
telefonní rozhovory s Květuškou. 
I Aničce Vaverkové jsem dříve často 
telefonovala. Z mé nejbližší rodiny 
už nikdo češtinu neovládá.

Samozřejmě si nejvíce poklá-
bosím česky, když jsem tady, ve 
Kvasicích. Některá slova mi už sice 

vypadávají, ale výslovnost mám 
dobrou, ne?

Paní Eva několikrát během roz-
hovoru opakovala, že se necítí být 
slavnou osobou, kvasickou celebritou. 
Já ovšem považuji setkání s ní za 
malý zázrak. Být v blízkosti člověka, 
jehož rodina ve Kvasicích v minulosti 
vybudovala prosperující podnik a do 
dnešních dnů jsou v obci vidět a znát 
stopy, které rodina Proskowetzova 
zanechala, byla pro mě velká čest.

Renáta Nelešovská

Požádala jsem paní Evu, aby Vám, ob-
čanům a čtenářům Kvasických novin, 
napsala pár řádků. Tady jsou: 

Za prvé Vám všem drahým spolu-
občanům v Kvasicích děkuji ze srdce 
za milé přivítání, bylo to pro mne 
velice dojemné. Děkuji hlavně pí Květě 
Koutňákové, jejíž zásluhou i knihou to 
tak všechno dobře dopadlo. Upřímné 
poděkování patří také pí Milušce 
Hájkové.

Velmi děkuji panu farářovi Petru 

Utíkalovi za slavnou mši svatou, děkuji 
za krásnou muziku a hanácké zpěvy.

Děkuji panu starostovi Musilovi 
a pí Konečné za vřelé přivítání na 
obecním úřadě. Díky za zajímavé 
rozhovory s paní Šuterovou a paní 
Nelešovskou. Tato právě mě požádala, 
abych kvasickým občanům sdělila své 
pocity z návštěvy.

Moje kořeny jsou v Kvasicích, cítím 
se Vaší spoluobčankou, i když mám 
nový domov v cizině, zůstane pro mne 
vždy cizinou. Vše, co jsem zažila, byla 
užitečná zkušenost pro další život. Vy 
nejste vinni!!

Vím, že štěstí nezávisí od velkého 
majetku nebo bohatství, nýbrž od 
prostého života, od toho, co se kdo 
naučil, a zajisté od Boží důvěry.

Nezáviďte nikomu, věnujte každé-
mu lásku, ona se Vám vrátí. Buďte 
spokojeni a važte si toho, co právě 
máte.

Přeji všem občanům to pravé štěstí 
a abyste zůstali tak zdraví, jak já jsem 
v mých devadesáti letech.

Eva roz. Proskowetzová, 
vdaná Hőnigschmid

1) Johannes – syn, 2) Petr – syn, 3) Heidi – snacha, 4) Lisa – manželka Maxe P., 5) Max Proskowetz (vnuk bratra Felixe), 6) Andrea – neteř, 7) Jiří Pro-
skowetz v náruči se synem Patrikem – synovec (vnuk bratra Felixe) , 8) Věra – snacha, 9) Erika Proskowetz – manželka Jiřího P. st., 10) Birgit Proskowetz 
– manželka Jiřího P. ml., 11) Zouhair – manžel Christiane, 12) Nicole – manželka Václava Hőnigschmid, 13) pravnuk Pavel, 14) Václav Hőnigschmid 
– vnuk, 15) Alice – vnučka, 16) Christiane – vnučka, 17) Cornelia – snacha, 18) Paní Eva, 19) Stephanie – vnučka, 20) Beatrice Helena – vnučka, 21) 
Christoph – syn, 22) Luisa – pravnučka, 23) Sára – pravnučka, 24) Emma –pravnučka, 25) Markus - syn.                        Foto z 90. narozenin paní Evy
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Na červnovém zasedání zastupitelsva se jednalo, jak jinak, i o nedávno 
prožitých dnech obav z povodní. „Tok Dolní Kotojedka byl zastaven silným 
tokem plné Moravy a jeho hráze přetekly směrem ke Střížovicím. Starosta 
obce po konzultaci s odborníky Krizového štábu Zlínského kraje objednal 
u Hasičského záchranného systému odstřel levobřežní hráze potoka Dolní 
Kotojedka směrem do trávnického lesa.“ (Kvasic. noviny).

Díky tomuto odvážnému rozhodnutí byly Kvasice letos povodně ušetřeny. 
Při debatě o situaci na potoku Dolní Kotojedka padla zmínka o tom, že 
vlastně nemá pramen.

Ve Státním okresním archivu Kroměříž je uložena mapa, kterou jsem 
si okopírovala. Mapu si můžete prohlédnout v muzeu na Obecním ůřadě 
v Kvasicích. Je z r. 1910, ale zachycuje i starší stav před první regulací 
Moravy v r. 1819. Tok, který dnes nazýváme potok Dolní Kotojedka, je 
na ní označen jako „řeka Čenská“. Nemá pramen, protože pod Kroměříží 
u Zámečku se řeka Morava dělí na dvě samostatná ramena. Rameno severní 
blíže k Tlumačovu je nesmírně klikaté a tudíž dlouhé. Druhé, označené jako 
„řeka Čenská“, teče blíže ke Kvasicím, je přímější a podstatně kratší. I v r. 
2006 byl Areál zaplaven vodou z Kotojedky, dříve řeky Čenské. Je postaven 
na nejohroženějším místě. Shora je obtékán problematickou Kotojedkou, 
zleva zregulovanou Moravou, zprava bývalým řečištěm mlýnského náhonu 
(smeťák) a zdola Panenským potokem. Při vysoké vodě je ohrožován nejen 
protržením či přelitím hrází, ale i tlakovou vodou. 

Při povodni 1997 byly Kvasice zatopeny vodou, když se protrhla hráz 
Panenského potoka v místě, kde byla Panenská narovnána a svedena do 
Moravy mnohem výše, než tekla dříve. Starší koryto Panenské teklo parkem 
a ústilo do Moravy daleko níž po proudu. Voda si našla cestu do starého 
řečiště. (Viz velká mapa na chodbě obecního úřadu - nemá letopočet).

Jak jsme se už na vlastní oči mohli přesvědčit při povodních 1997, 2006 
a letos, voda se vrací do starých řečišť. Má „paměť“. A v čase velké vody, 
když jí zregulované koryto nestačí, vyhledává stará řečiště, dere se do nich 
protrháváním hrází nebo se do nich tlačí spodními propustnými vrstvami. 
Stará koryta jsou vlhkými místy i v období sucha, např. zmíněné koryto 
Panenské v parku, mlýnský náhon, bývalé rybníky, Malé Benátky - Hráza, 
školní zahrada. V pýše nad možnostmi technické civilizace jsme ztratili úctu 
k přírodě, jejíž jsme součástí. Výsledkem jejího znásilňování za pouhých 
posledních 100 let je už dnes neoddiskutovatelné globální oteplování a s ním 
spojené změny klimatu. Prognózy vědců jsou chmurné.    Marie Šuterová

Proč nemá Kotojedka pramen? 

Asi jste se už dozvěděli z tisku nebo z jiných médií o tom, jaké problémy způ-
sobila květnová velká voda v této obci a okolí, o práci místních hasičů, o snaze 
zabránit škodám na majetcích i o odstřelu břehu potoka Dolní Kotojedka, 
o odčerpávání kanalizací a lagun u Tlumačova také. Nikde se ovšem nezmiňují 
o velkých problémech místních rybářů v Kvasicích spojených s touto událostí. 

Trvají prakticky dodnes a nikdo neví, kdy vlastně zcela skončí.

Ode dne 16. 5. 2010 vlivem vytrvalého deště v regionu, rozvodněných 
říček Mojena, Rusava, Hajská příkopa, Hlavnička a ve spojení s vzestupem 
spodních vod vznikala série nepříjemných událostí spojených se záplavami. 
V Kvasicích se situace zcela vyhrotila 19. 5. 2010. V ten samý den, kdy nad 
touto malebnou vesnicí létal policejní vrtulník se střelmistrem a výbušni-
nou, kdy fotbalové hřiště bylo obklopeno pytli s pískem, požárními sbory, 
policií, televizí a přihlížejícími, se totiž na opačné straně přes řeku Moravu 
u tlumačovských polí a záhlinických lesů začalo pozvolna odehrávat jiné 
vodní drama.

Z počátku vše vypadalo jako zajímavý přírodní úkaz, který se jevil jen 
jako oživení dlouhotrvajícího klidného stavu okolo původní štěrkopískové 
nádrže mezi Kvasicemi a Tlumačovem. Sledována všemi pak byla zejména 
zatopená obydlí s přilehlými zahradami a dvorky na okraji Tlumačova.

Laguna, která s dalšími propršenými dny a podmáčeným podložím 
nabývala na síle a velikosti, otevřela svůj pomyslný ventil právě do náruče 
štěrkoviště.

Voda se valila přes pole a z malého potůčku vlévajícího se do nádrže 
přes okraj lesního porostu se stával potok. To byla ale hladina nádrže jen 
o něco málo zvednutá a celá scenérie vypadala jen jako zajímavé zpestření. 
Ze strany záhlinických lužních lesů byla situace obdobná. Nikdo nevěděl, 
co bude následovat.

Ryby reagovaly po svém. Ihned využily situace a začaly se do míst vtékající 
vody sjíždět v obrovském počtu. Skákaly do výšky, po břehu proti proudu, 
protláčely se jím a předváděly podívanou, kterou tady nikdo z místních 
ještě neviděl. Členové MO Kvasice každým dnem sledovali dovádějící ryby 
s velkým potěšením, srovnávající se hladinu s výškou okolních polí však už 
nikoliv. Když byl rozdíl hladin na kritické úrovni, označili místa v toku vody 
ve snaze ryby chránit zákazem rybolovu.

V nejnižším místě štěrkoviště a zároveň i v největším proudění vody do 
něj, ve snaze o minimální únik ryb, stavěli při mimořádné brigádě v extrém-
ních podmínkách záchytný plot. Měl zabránit úniku ryb přes přilehlý lesík 
do pole přímo na přelomu břehu nádrže.

Každým dnem rybáři situaci monitorovali a stavěli hlídky pro průběžnou 
kontrolu situace přímo v terénu. Vymýšleli různé krizové varianty, které 
se ovšem každým dnem v závislosti na rozmanitých měnících se situacích 
obměňovaly také.

Ve chvíli, kdy už hrozilo vylití vody z břehů, však zbyla rybářům jen 
bezmocnost a beznaděj.

Počasí se ovšem jakoby z ničeho nic umoudřilo. Po dvoudenním vysvitnutí 
slunce se přítok z okolních říček, polí a lesů konečně zastavil. Všichni měli 
za to, že nejhorší je za nimi. Opak byl ale pravdou. Byl to jen klid před další 
bouří. A to doslova. Bouře opravdu přišla a bylo jich hned několik. 

Další deštivé dny nejenže obnovily přitékání vody v inkriminovaných 
místech do štěrkoviště, ale doslova zesílily proud na vodní živel. Zábrana 
z kůlů a pletiva proti úniku ryb byla proudem a nánosy doslova smetena. 
Toho rána byly vidět v poli mezi oběma obcemi desítky rybích hřbetů. Šlo 
vesměs o trofejní kusy různých druhů ryb, jejichž finanční hodnota je pro 
místní rybáře nevyčíslitelná. Monitorování pěších hlídek v poli i z loďky 
potvrzovalo špatné zprávy.

„Měl jsem slzy v očích“, říká předseda MO Kvasice Radek Marčík. 
„Desetiletá práce přišla vniveč“, pokračuje. „Byla to situace, ve které jsme 
se tu nikdy neocitli. Už jsme tady zažili protržení hráze řeky Moravy při 
velkých povodních, ale záplavu tohoto charakteru z malých říček a polí 
zatím nikoliv.Tohle nikdo z nás nečekal“, podotkl.

Ještě toho rána se rybáři odhodlali k další záchranné akci. Z původního 
plotu na břehu převezlo pár jedinců pomocí loďky kůly přímo na zaplavené 
pole. V tzv.“prsačkách“ měli co dělat, aby si do nich nenabrali - tak vysoká 
byla hladina vody v lesíku. Z kůlů vytýčili asi dvěstěpadesát metrů dlouhý 
půlkruh a obehnali jej ze dvou stran hrubým pletivem. Střed nechali zatím 
otevřený. „Bylo jich tam zoufale málo!“, vzpomíná pan Marčík. „Byl bohužel 
zrovna pracovní den, a tak zrovna nikdo nemohl vesměs pomoci. Nebo 
se o potřebě pomoci v danou chvíli včas nedozvěděl. Neměli bychom to 

Ještě jednou k povodním, 
tentokráte z pohledu rybářů

brát na lehkou váhu, je třeba vylepšit komunikaci a informovanost mezi 
jednotlivými členy. Nicméně i na této věci už se pracuje. Přesto se těmto 
lidem i v takovém malém počtu podařilo „vytlouci“, v lidském řetězci, 
velké množství ryb z laguny a údery do vody dlouhými ořezanými větvemi 
je zahnat do pasti z pletiva, kterou hned poté uzavřeli. Ryby tak zůstaly, 
kde jsme je potřebovali mít. 

Situace však byla vážná natolik, že jsme po konzultaci s MRS Brno při-
kročili k úplnému zákazu rybolovu na celé nádrži. Ve hře byla samozřejmě 
zejména bezpečnost chytajících rybářů, ale také nemalá možnost ulovit si 
rybu místo na udici přímo do podběráku, protože velké množství ryb bylo 
vyjeto do polí a tahle šance byla téměř se 100% úspěšností. Tohle nebylo 
v našich silách uhlídat. 

„Chtěl bych touto cestou velmi poděkovat všem, kteří se na těchto impro-
vizovaných mimořádných akcích podíleli, za jejich obětavost a ochotu. Bylo 
by dobré si také vzít z těchto dní ponaučení. Teď víme, že se tato situace 
může kdykoliv opakovat. Pokud nebude vylepšen celkový protipovodňový 
systém v regionu, záplavy můžou kdykoliv udeřit znovu“ , uzavřel povídání 
předseda MO Kvasice pan Radomír Marčík.

Zákaz rybolovu je jen dočasný, předpokládá se ovšem, že hladina nádrže 
bude zvednutá ještě velmi dlouho. MO děkuje chytajícím za trpělivost, 
vstřícnost, pochopení a porozumění.

Nyní po opadnutí vody z polí čeká MO ještě bilancování škod spojených 
s úhynem ryb i zcizením ryb pytláky a odstraňování následku záplav. Foto-
grafie a videa z těchto záplav na kvasickém štěrkovišti najdete na stránkách 
ww.fishermania.webgarden.cz.

Za tým Fishermanie Kvasice a MO Kvasice Jiří Tomis ml.

Vaše názory
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Program křesťanské mládeže byl vtipný.     Foto archiv ŘK farnost Kvasice.

Maškarní na Valašce.                                                   Foto J. Brázdilová.

Chata Valaška se již dvakrát osvědčila! A tak i letos v červnu se vydaly 
za víkendovým dobrodružstvím na Chvalčov děti a rodiče (maminky a dva 
tatínci) z kvasického Sokola a MC Kalíšek. Čekala nás sobota a neděle plná 
her, aktivit a zábavy pod vedením paní Lenky Gazdové. Sobotní dopoledne 
využily děti k prozkoumání pokojů a nejbližšího okolí chaty. Valaška jedno-
značně vede sportovním vyžitím pro děti, a tak nikdo neodolal houpačkám, 
pískovišti, jízdě na lanové dráze či nové venkovní trampolíně. Někteří borci 
vymysleli novou disciplínu – smočit se pod venkovní sprchou a šup skákat 
na trampolíně. Po obědě už byla organizovaná zábava v podobě malování 
na kameny. Malovalo se i na skleničky, které spolu s vydlabanými melou-
ny a dýněčkami pak večer sloužily jako lampičky na terase. Na terase se 
pak sešla zvířátka z lesa, ale i pár afrických jedinců – to si děti zatančily 
v maskách, ale vedro bylo úmorné, a tak se brzy všichni rádi zbavili ocásků, 
tykadýlek a kožíšků. Nechat si mohli jen křídla, protože jako holoubci pak 
přiletěli pomoct maminkám Popelkám, které, aby se nenudily, musely pře-
brat hrách, čočku a fazoli. Holoubci si vedli znamenitě a Popelky jim byly 
určitě moc a moc vděčné. Z vyprahlé terasy jsme se přesunuli na hřistě, 
kde pro nás tatínci nachystali labyrint. Prolézt bez dotknutí propletenou 
pavoučí sítí nebylo vůbec jednoduché, o to víc pak byla příjemná sprška 
vody z vodní pistole v cíli. Vodou se pak ještě stříkalo nejen na kuželky. 
Skákali jsme panáka, probíhali pod lanem, skákali přes lano, a to všichni, 
malí i velcí, až do večera. Po tradiční tábornické večeři špekáčků jsme se 
sešli na terase. Paní Martina Smolinková hrála na flétničku a na kytaru a my 
museli uhodnout, o jakou písničku se jedná. Všem oči zářily při pouštění 
balónků štěstí. Povedl se vypustit jen jeden. Příjemný večer s rozžehlými 
vlastnoručně vyrobenými lampičkami nám přerušila bouřka. Ale večer ještě 
nekončil! V tělocvičně jsme byli svědky noční laserové show, kterou si pro 
nás pár maminek připravilo. Ráno nebylo po bouřce ani vidu, ani slechu, 
jen už nebylo takové horko. Po snídani a rychlém zabalení věcí jsme si ještě 
zahráli na slepého malíře a zvládli jsme “bojovku”. Ta spočívala v hledání 

Valaška 2010
Tento známý výrok mi probleskl hlavou, když jsem se zúčastnila „2. 

farního dne“ 27. 6. 2010 v prostorách kvasické farní zahrady. Lákala mne 
účast na této akci. Zvědavost, rozpačitost, určitá nejistota, to vše jsem si 
s sebou „nesla“, když jsem i s Květuškou Koutňákovou vyrazila na akci s ná-
zvem „Farní den“. Nádherné, až moc teplé slunečné červnové odpoledne 
umocnilo úžasnou atmosféru této smysluplné akce. Bohaté občerstvení od 
účastníků farního dne, milý a vtipný program křesťanské mládeže, a v ne-
poslední řadě úžasná, živá kapela otce Petra. Nemohl chybět ani společný 
zpěv, ke kterému nás ani otec Petr nemusel pobízet. Široký a pestrý reper-
toár kapely mne velmi často „vtáhl“ do melodií známých hitů. A nebyla 
jsem sama. Toto červnové odpoledne jsem se přesvědčila, jak se společně, 
přirozeně a bez přetvářky dovedou bavit „lidé dobré vůle“ několika generací. 
Nehraje pak ani roli věkový rozdíl, společenské postavení. Bylo to pro mne 
opravdu pohlazení po duši!

Proto považuji za potřebné nejen za sebe poděkovat. Ten největší dík patří 
hlavně otci Petrovi! Též organizátorům celé akce, jeho pomocníkům. Je to 
výborný nápad pořádat v letním měsíci „Farní den“. A já se již teď těším na 
3. farní den r. 2011. Ať nám slouží pevné zdraví.                Marie Ešlerová

…Nejen chlebem živ je člověk…

Odbitím páteční půlnoci 28. 
května 2010 zakončila kvasická far-
nost svůj historicky první podíl na 
celorepublikové Noci kostelů. Jaké 
jsme si z tohoto pro nás prvního 
ročníku odnesli poznatky? Jak se 
našim návštěvníkům akce líbila a co 
bychom chtěli do budoucna přidat 
a zlepšit? 

Především musíme srdečně po-
děkovat všem, kteří na Noc kostelů 
přišli. Ať už cíleným návštěvníkům, 
putujícím přespolním nebo zkrátka 
kolemjdoucím - celkem jsme zazna-
menali návštěvnost, která mnoho-
násobně předčila naše představy! 
Skupinky návštěvníků, které takřka 
okamžitě zaplavily kostel hned po 
jeho otevření, překvapila všechny, 
kdo se jakkoliv podíleli na organiza-
ci, takže jsme bohužel ani zdaleka 
nebyli schopni každého příchozího 
osobně přivítat a pozvat na krátkou 
prohlídku, kterou jsme k velkému 
vyčerpání opakovali takřka nepřetr-
žitě až do pozdních nočních hodin. 
Zdálo se však, že ani to návštěvníky 
neodradilo, když si prostory kostela 
prohlíželi se zájmem sami. Všem 
tedy ještě jednou velké díky! 

K velké radosti jsme také mohli 
shledat, že se akce našim návštěvní-
kům líbila. Kromě bohaté výzdoby, 
kterou kostel Nanebevzetí Panny 
Marie nabízí, chválili i atmosféru 
zhasnutých světel se svíčkami a hu-

Noc kostelů 2010 ve Kvasicích 
debním doprovodem - i za to tedy 
vděčíme skvostnému baroknímu 
interiéru a jeho známé zálibě ve hře 
světel a stínů. Mnozí návštěvníci se 
také ptali na přístup do věží, které 
jsme však z technických, časových 
i organizačních důvodů museli 
nechat letos ještě zavřené; doufáme 
však, že to zůstane lákadlem i do 
příštího ročníku, kdy chceme zpří-
stupnit nejen méně známé prostory 
věží, Božího hrobu či oratoří v kos-
tele Nanebevzetí Panny Marie, ale 
otevřít také veřejnosti filiální kostel 
na hřbitově. 

Velice jsme uvítali spolupráci 
kvasického Husova sboru Církve 
československé husitské. Nakonec 
sice sešlo z původně plánovaného 
promítání filmu, nicméně na zákla-
dě obrovského úspěchu akce jsme již 
hned na jejím konci začali plánovat 
zajímavé akce, které budou kromě 
prohlídek tvořit náplň příštího 
ročníku. 

Že se další musí určitě konat už 
příští rok, to jsme sami věděli beze 
slov hned od začátku. A že bude ješ-
tě lepší, než ten nesmělý, ale přesto 
skvěle vydařený letošní, o tom také 
nepochybujeme! 

Nepochybujte ani vy, vážení přá-
telé, a za rok buďte při tom. Těšíme 
se na vás! 

Za organizátory
Jiří Dosoudil

čísel s příslovím a obrázků s písničkami, které se musely z obrázků uhod-
nout. Hra byla stížena tím, že se chodilo hlásit jen jedno nalezené přísloví či 
písnička. Ale i tak měla hra u dětí snad největší úspěch. Před obědem dostali 
všichni „účastníci zájezdu“ diplom a sladkou medaili. O tom, že program byl 
kvalitní a vyčerpávající, nás přesvědčili všichni ti, kteři to nevydrželi a usnuli 
v autobuse ještě dřív, než jsme stihli opustit Chvalčov. Touhle cestou bych 
chtěla za všechny zúčastněné děti a rodiče mockrát poděkovat paní Lence 
Gazdové, která je profesionál každým coulem a bez které by Valaška letos, 
ani vloni či předloni nebyla. Těšíme se na Valašku 2011!!!!

Sylva Chybová

Vaše názory
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Současná podoba vývařovny ŠJ.                              Foto archiv ZŠ Kvasice.

Nové šatny pro I. stupeň.                                       Foto archiv ZŠ Kvasice.

Ve středu 1. září 2010 nastal pro 
231, žáků Základní školy v Kvasi-
cích nový školní rok, stejně jako 
pro 16 učitelů, 2 vychovatelky školní 
družiny, 6 správních zaměstnanců 
a 4 pracovnice školní kuchyně.

Do řad pedagogických pracovní-
ků se po mateřské dovolené vrací 
paní učitelka Dana Malenovská 
a vychovatelka Kamila Willertová. 

Na zástup za dlouhodobě nemoc-
né přicházejí do kolektivu nové dvě 
učitelky – Svatava Černá a Lenka 
Mazúrková.

Díky dvěma třídám v prvním 
ročníku se celkový počet tříd zvýšil 
na 12.

V 1. – 4. a v 6. – 9. ročníku po-
kračuje již čtvrtým rokem realizace 
vlastního školního vzdělávacího pro-
gramu s názvem Škola pro život.

Řadou změn prošla uvnitř i sa-
motná budova školy. Rodiče i žáci 
1. stupně byli jistě hned po vstupu 
do vestibulu příjemně překvapeni 
novými šatními skříňkami, jež byly 
instalovány místo původních kójí 
z finančních prostředků dlouhodo-
bě a cíleně spořených z běžného 
rozpočtu školy. 

Každý žák tak má k dispozici 
svou uzamykatelnou skříňku na 

Zahájili jsme nový školní rok

odkládání oděvních svršků, obuvi 
a pomůcek. Tímto krokem chceme 
zcela vyloučit možná rizika zcizení 
osobních věcí a učinit prostředí 
dosud nevzhledných šaten estetič-
tějším a vzdušnějším.

V učebnách pro žáky 4. a 5. třídy 
bylo položeno nové linoleum, stejně 
jako na chodbě pavilonu C.

Byly rovněž vymalovány zářivě 
pastelovými barvami přilehlé pro-
story patřící k tělocvičnám školy 
a školní jídelna.

Nejrozsáhlejšími úpravami prošla 
vývařovna školní kuchyně, která 
zdaleka již neodpovídala současným 
hygienickým předpisům. Díky zřizo-
vateli, Obci Kvasice, byla provedena 
nákladná rekonstrukce podlahy, 
obvodových stěn a kanalizace, re-
novované prostory byly vybaveny 
zcela novou provozní technologií. 
Dodavatelem a realizátorem kva-
litně provedených rekonstrukčních 
prací byla firma Rovina Hulín.

Je mou povinností i letos touto 
cestou poděkovat všem zaměstnan-
cům školy za práci v uplynulém škol-
ním roce. Bez jejich svědomitého 
přístupu k plnění úkolů by se totiž 
nemohly uskutečnit všechny akce, 
které proběhly. 1. B. třída.                                                                         Foto archiv ZŠ.

1. A. třída.                                                                         Foto archiv ZŠ.

Magické datum 1. září 2010. Pro 
mnohé žáky děsivé, neboť začala ško-
la a definitivně skončily dny volna, 
pro jiné žáky toužebně očekávané, 
neboť se těší na své kamarády a také 
na nové poznatky. Do té druhé sku-
piny určitě patří naši prváčci, kteří 
přišli do školy v doprovodu rodičů 
a prarodičů. Jak už bývá na naší 
škole tradicí, přivítání prváčků mělo 
slavnostní atmosféru. Ve společenské 
místnosti jim postupně popřáli mno-
ho úspěchů pan ředitel, pan starosta 
a také paní ředitelka MŠ. Nechybělo 
ani krátké vystoupení žákyň 8. tříd. 
V letošním šk. roce 2010/2011 po 
dlouhé době otvírá kvasická škola 
dvě první třídy po 15 žácích. Je to 
jeden z důležitých kroků ke zkvalit-
nění výuky, neboť je zajištěn zcela 
mimořádný individuální přístup ze 

1. září 2010 první školní den
strany učitelek. Ve třídě 1. A vyu-
čuje Mgr. Jaroslava Hudcová, v 1. 
B vyučuje Mgr. Dana Malenovská. 
Do prvních tříd nastoupili nejen 
žáci z Kvasic, ale i z přilehlých obcí 
– Karolína, Sulimova, Vrbky, Nové 
Dědiny a Bělova. 

Víc jak polovina žáků, kteří se 
zapojili do projektu „Školička“ 
v minulém školním roce už má 
minináskok nejen v grafomotorice, 
ale i v sociální oblasti. Nebylo jim 
tedy neznámé ani prostředí školy, 
ani paní učitelka a cítili se ve škole 
první den naprosto v pohodě.

Celý pedagogický sbor našim 
prváčkům přeje, aby ve škole zažívali 
jen samé úspěchy, brzy si našli nové 
kamarády a chodili do školy každý 
den jen s úsměvem.

 Mgr. Jaroslava Hudcová

Přejme si, aby i nadcházející 
školní rok byl z hlediska efektivity 
vzdělávací práce pro nás všechny 
rokem úspěšným, rokem splněných 
přání a předsevzetí.

Realizace všech představ žáků 
i rodičů závisí však především 
na jejich zodpovědném přístupu 

k povinnostem, jež jsou na všechny 
v souvislosti s výukou a domácí 
přípravou kladeny.

Na prahu nového školního roku 
chci popřát všem žákům, aby i tento 
rok byl pro ně rokem, k němuž se bu-
dou ve svých vzpomínkách vracet.
Mgr. Ladislav Škrabal, ředitel školy
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Dětský den na střelnici.                                                 Foto archiv střelci.

Dětský den na střelnici.                                                 Foto archiv střelci.

V sobotu 5. června 2010 se konal v areálu střeleckého klubu Kvasice 
Den dětí. První ranní paprsky prozrazovaly, že nás čeká teplý a slunečný 
den. Program pro děti a ostatní návštěvníky začal úderem jedné hodiny 
odpoledne. A na co všechno se mohly děti těšit? Mezi tradiční disciplíny 
patřily střelba z kuše, hod granátem, házení na čápa se lvem a samozřejmě 
nechyběla střelba ze vzduchovky, v níž děti soutěžily v několika věkových 
kategoriích. Zároveň bychom chtěli poděkovat SDH Kvasice za zajištění 
dalšího programu v podobě několika soutěží, jako například lovení rybiček 
a jablek ve vodě, stříkání hadicí na kuželky, minigolf a dalších. Na závěr 
předvedli ukázku hasičského zásahu. Jednou z nejoblíbenějších atrakcí 
byla pro děti bezpochyby jízda na laně. Před vyhlášením výsledků před-
vedli svěřenci pana faráře Plisky bojové umění taekwondo. Pro znavené 
a hladové závodníky i jejich rodiče bylo po celou dobu připraveno bohaté 
občerstvení. 

Jsme rádi, že tato tradiční akce, která je pořádaná KVZ Kvasice ve spo-
lupráci s dalšími kluby, se může pochlubit velkým zájmem z řad malých 
soutěžících, kterých letos bylo více než 150, tak i jejich rodičů a ostatních 
návštěvníků. Děkujeme všem sponzorům a těm, kteří se na přípravě dětské-
ho dne podíleli.                                        Za KVZ Kvasice, Jaromír Chytil

Umístění ve střelecké soutěži

Předškoláci: 1. Barča Bilavčíková Starší dívky: 1. Katka Kopecká
 2. Vojta Cífka  2. Vendula Krupková
 3. Adam Konečný  3. Lucie Augustinová

Mladší dívky: 1. Iveta Kahajová Starší hoši: 1. Jan Hudec
 2. Natálie Grajová  2. Pavel Švec
 3. Tereza Sedlářová  3. Petr Beňo

Mladší hoši: 1. Tomáš Machala
 2. Radek Švec
 3. Filip Bartoník

Dětský den na střelnici
Dne 15. 8. 2010 – 20. 8. 2010 se někteří žáci ZŠ Kvasice zúčastnili letního 

tábora v Zubříči u Rajnochovic, v krásném prostředí penzionu Zubříč. Děti 
byly rozděleny do osmi oddílů - se specifickým rozdělením. Čtyři oddíly byly 
zaměřeny na tábor všehochuti a dva oddíly byly výtvarné. Děti zde prožily 
mnoho zážitků, které využijí snad i v životě. Pod dohledem vedoucích si 
žáci museli v přírodě sami rozdělat oheň a uvařit si v kotlích gulášovou 
polévku - soutěžili v rychlosti a kvalitě polévky. Zajímavým úkolem pro 
děti bylo hledání pokladu luštěním tajné Morseovy abecedy. Dále nás na 
táboře navštívili policisté se svými psy. Předvedli nám, jak se policejní psi 
učí poslušnosti. S táborem jsme také navštívili jeskyni v Teplicích nad 
Bečvou, kde jsme si prohlédli krásu mocné přírody, různé krápníky ros-
toucí ze stropu i země jeskyně. Po exkurzi v jeskyni následovala procházka 
kolem lázní a také menší výšlap na rozhlednu U Mnicha. Samozřejmě na 
táboře proběhla stezka odvahy, kterou museli projít všichni táborníci. Na 
táborníky ve stezce odvahy čekalo pár strašidel, a tak některým moc do 
smíchu nebylo. Na táboře samozřejmě nesmí chybět ani táborák, který jsme 
s dětmi uskutečňovali každý večer s programem plných her. Když nastal den 
odjezdu, všichni se těšili domů, ale odjížděli s úsměvem na tváři, s mnoha 
odměnami a diplomy.

Anna Tomaníková, ml.

Letní tábor Zubříč

Na letním táboře.                                                  Foto A. Tomaníková ml.

Na táboře nám chutnalo.                                       Foto A. Tomaníková ml.
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Výstavba hřiště.                                                                Foto S. Chybová.

Dětský den u Kalíšku.                                                   Foto J. Brázdilová.

Dětský den u Kalíšku.                                                   Foto J. Brázdilová.

Dětský den u Kalíšku.                                                   Foto J. Brázdilová.

Děti jsou z hřiště nadšeny.                                                Foto S. Chybová.

V červnových Kvasických novinách jsme vás stručně informovali o za-
hájení realizace projektu s názvem „Vybudování dětského hřiště“ u Husova 
sboru. Nyní můžeme s radostí oznámit, že je hotová nejen nová výsadba 
a oplocení kolem Husova sboru, ale i hlavní prvek dětského hřiště – malá 
tělocvična se skluzavkou, na kterou nám částkou 140 000,- Kč přispěla 
Obec Kvasice.

Tento hlavní herní prvek, který byl dodán a namontován hulínskou 
firmou KARIM, spol. s r.o., měl stát včetně vybudování bezpečnostní 
dopadové zóny přes 206 000,- Kč. Díky obětavé pomoci tatínků jsme však 
byli schopni si mnohé práce udělat sami, a tak se nám podařilo více jak 
o 40 000,- Kč tuto částku snížit. Celková částka tohoto herního prvku 
včetně vybudování bezpečnostní dopadové zóny se tedy nakonec vyšplhala 
„jen“ na 165 181,- Kč. Na tomto místě je nutno také říci i to, že do celkové 
ceny výrobku se promítla i její certifikace, neboť prvek „Malá tělocvična 
se skluzavkou“ splňuje předepsané předpisy a normy dle nařízení vlády č. 
173/1997 Sb. v planém znění.

U téže firmy máme dále objednánu také houpací sovu na pružině, která 
by měla být dodána v měsíci září. Tímto herním prvkem bude první fáze 
výstavby dětského hřiště ukončena. Druhá část výstavby dětského hřiště je 
pak naplánována na jaro příštího roku. Chtěli bychom totiž, aby na hřišti 
bylo pro děti ještě k dispozici pískoviště, kreslící tabule, houpačka s košem, 
ryba na pružině a domeček se šplhací stěnou.

Doufáme, že se nám i příští rok s Boží pomocí podaří vše zvládnout, 
jak jsme si naplánovali, a všem těm, kteří se jakkoli podíleli na výstavbě 
dětského hřiště, mockrát děkujeme.

Za rodinné centrum Kalíšek a Církev československou husitskou Mgr. Lubomír Pliska

Dětské hřiště u Husova sboru
Dne 3. července 2010 se farní 

zahrada Husova sboru CČSH v Kva-
sicích proměnila v Kvítečkov, město 
Neználka a dalších malíčků. Konal 
se zde Dětský den Rodinného centra 
Kalíšek určený především pro děti 
předškolního věku. Děti měly Neznál-
kovi pomoci plnit úkoly, které mu dá-
vali jednotliví malíčci, např. Šroubek 

Dětský den u Kalíšku
a Vroubek, Čiperka a Tubička. Po-
silnit a osvěžit se mohly limonádou 
u Cukerína Cukerínoviče Sirupčíka 
a opéci špekáčky u Buchtíka. Horké 
slunné počasí pak umožnilo, že se 
zahrada proměnila i v malý aquapark 
U Kalíšku. Děkujeme všem, kteří 
nám pomohli s organizací. 

 Mgr. Barbora Plisková
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Na návštěvě v zahradnictví.                                   Foto archiv MŠ Kvasice.

Zpívánky v Kvasicích.                                           Foto archiv MŠ Kvasice.

Čarodejnice z Nové Dědiny.                                  Foto archiv MŠ Kvasice.

Krásnou akci pro okolní vesnice připravila 18. 6. 2010 ředitelka MŠ Nová 
Dědina paní Ivanka Vybíralová spolu s rodiči dětí a kolektivem. Sluníčko 
přálo celé dopoledne všem organizátorkám, pohádkovým postavičkám 
rozmístěným po celé obci, dětem z MŠ Nová Dědina, MŠ Kvasice a žáčkům 
1. třídy ze ZŠ Kvasice.

Děti se už v autobuse těšily, které známé pohádkové postavy je překvapí 
a jaké úkoly si na ně na stanovištích připraví. Všichni jsme byli paní ředi-
telkou a paní Kovaříkovou na zahradě MŠ vřele přivítáni a pohoštěni. Děti 
se po svačině se svými učitelkami vydaly na trasu pohádkovou obcí. Nutno 
říci, že převlečené maminky za Áju s Maxipsem Fíkem, motýla Emanuela, 
Makovou panenku, pohádkovou vílu, indiány, draky, strašidlo Hejkala 
a další byly moc krásné, věrohodné. Ale čarodějnice z novodědinské paseky 
– ta byla jedinečná, neměla chybu. Od jejího příbytku se valila hustá pára 
a ozývalo se mumlání. Všude na plotě a deskách vyvěšené čarodějnické 
rekvizity. „Co to vidím, malá děťátka, pojďte, pojďte, už na vás čekám, 
moje kuřátka!“ Takto vítala jednotlivé skupinky dětí. Některé děti se prý„i 
trošičku“ bály.

Co dodat? Nálada výborná, všechny děti bez rozdílu věku trasu zvládly 
a moc se jim celé dopoledne líbilo. A my, dospělí, jsme slíbili dětem, že 
poděkujeme organizátorkám z Nové Dědiny za krásné dopoledne. 

Paní ředitelko Vybíralová, máme Vám od dětí z MŠ Kvasice vyřídit, aby 
celá MŠ z Nové Dědiny přijela k nám na zahradu. Na shledanou a díky.

Kolektiv MŠ KVASICE

Pohádková Nová Dědina

Často slýcháme v médiích o nových pěveckých talentech, sledujeme 
soutěže o nejlepší SUPERSTAR. Zpěvačku s pěkným čistým hlasem jsme 
pozvali začátkem července do naší mateřské školy. Nevidomou Olinku 
– klientku z Domova pro občany se zdravotním postižením – přivedli 
manželé Davidovi. Za doprovodu kytar p. uč. Davida a p. uč. Jirky Šimordy 
zazpívala známé písničky pro děti, ale i písně k poslechu. Malá děvčátka 
a zvídaví chlapci byli vnímavými, citlivými a ukázněnými posluchači. Při 
svižném rytmu písničky v chorvatštině děti tleskaly do taktu. Při loučení jim 
šťastná a dojatá zpěvačka děkovala za pěkné prožité dopoledne a slíbila, že 
za nimi zase brzy přijde a opět s nimi zazpívá. Bylo až dojemné pozorovat, 
jak handicapovaná Olinka dovedla okouzlit svým optimismem a chutí do 
života malé, ale i dospělé posluchače. Získala si tak náš obdiv a sympatie. 

Kolektiv MŠ Kvasice

Zpívánky v Kvasicích

Po neskutečně dlouhých deš-
tivých dnech jsme se konečně 
vypravili s dětmi Mateřské školy 
v Kvasicích na exkurzi. Dostali jsme 
totiž pozvání rodičů Kohoutových 
do soukromého zahradnictví na 
kraji Kvasic. Po cestě do zahrad-
nictví jsme děti seznamovali se 
světem a prací dospělých, vyprávěli 
o zajímavé a rozmanité práci rodiny 
Kohoutových, o jejich píli a úsilí 
vypěstovat z malých semínek velké 
rodící rostliny. 

S velkou ochotou a porozuměním 
děti přivítala a prováděla paní Pavla 
Kohoutová s praktikanty Střední 

Návštěva u Kohoutů
školy hotelové a služeb Kroměříž 
– obor zahradník. Děti mateřské 
školy si mohly vyzkoušet práci 
se zahradnickým náčiním, sázely 
sazenice do květináčů, obdivovaly 
prostorné skleníky, strojovou tech-
niku a veškeré vybavení. Odnesly 
si poznatky o přírodě, o tom, že 
přírodě se musí pomáhat a chránit 
ji. Spousta dětí je s těmito skuteč-
nostmi obeznámena z MŠ, z rodiny, 
z ekologických aktivit. Potěšilo by 
nás, kdyby si děti více vážily všeho, 
co lidská činnost ve spojení s příro-
dou ovlivňuje.

Kolektiv MŠ Kvasice

Koncem školního roku vy-
stoupili v Mateřské škole Kva-
sice pan farář Petr Utíkal, Vác-
lav a Marie Muchovi, Mgr. Ja-
roslav David a Mgr. Marie 
Davidová. Zajímavým vy-
stoupením u dětí i personá-
lu MŠ navodili příjemnou 
předprázdninovou atmosféru, 
která děti motivovala k tanci 
i k poslechu. Tímto všem 
mockrát děkujeme za koncert 
a těšíme se na příští.

Kolektiv MŠ Kvasice

Tanečky v MŠ Kvasice

Děti tančí rády.    Foto archiv MŠ Kvasice.



strana 18                                                                                                                                                           Kvasické noviny

www.kvasice.cz

Olympionici z Kvasic.                                           Foto archiv MŠ Kvasice.

Na výletě v Dinoparku.                                               Foto archiv ZŠ spec.

Protože i naše „školička“ byla, 
tak jako jiné školy, v průběhu dvou 
uplynulých prázdninových měsíců 
opuštěná, nezbývá mi než více za-
vzpomínat a napsat v tomto článku 
o tom, jak děti i učitelé Základní 
školy speciální v Kvasicích prožili 
chvíle v měsíci červnu, který byl 
naopak nejrůznějších oslav, výletů 
a dalších akcí nabitý až k prask-
nutí.

Zmínit bych zde chtěla především 
dvě akce, jichž jsme se mohli zúčast-
nit ve spolupráci s jinou organizací. 
První z nich se uskutečnila 16. 6. 
2010 a jednalo se o celodenní výlet 
do DINOPARKU ve Vyškově, kde 
měli naši žáci možnost pozorovat 
prehistorická zvířata nebo alespoň 
poslouchat nejrůznější zvuky, kte-
ré tito pravěcí obři vydávají. Za 
nabídku tohoto zajímavého výletu 
děkujeme paní vedoucí DZP Kvasi-
ce Mgr. Renatě Mlčochové a všem 
ostatním pracovníkům domova, 
díky nimž se tento výlet uskutečnil. 

Vzpomínka na červen, 
měsíc výletů

Hlavně oceňujeme zajištění spe-
ciálního autobusu, v němž mohly 
být do Vyškova přepraveny i děti 
s vážným tělesným postižením. Díky 
tomu se výletu zúčastnili žáci všech 
tří tříd Základní školy speciální 
v Kvasicích.

Druhá akce, o níž bych chtěla 
napsat, nebyla určena jen dětem, 
ale pedagogickým pracovníkům 
a jejich rodinným příslušníkům. 
Konala se 26. až 27. 6. 2010, tedy 
poslední červnový víkend, a jed-
nalo se zájezd do polského města 
Krakov a solných dolů ve Vieličce. 
Za možnost přihlásit se na tento 
zájezd bych chtěla poděkovat panu 
řediteli ZŠ Kvasice Mgr. Ladislavu 
Škrabalovi. Této možnosti využily 
tři pedagogické pracovnice naší 
školy a příjemné zážitky z návštěvy 
Krakova i solných dolů pro ně byly 
odměnou za nelehkou celoroční 
práci s dětmi s postižením. 

Za ZŠ speciální 
Mgr. Lenka Nebuchlová

Obec Karolín je malá, ale velmi 
aktivní vesnička, kde každoročně 
pořádá a připravuje Mateřská škola 
Karolín sportovní ráj pro děti ma-
teřských škol nejen z Karolína, ale 
i z blízkého okolí a z Kroměříže.

Naše nejstarší děti z Mateřské 
školy Kvasice jsou také těmi šťastný-
mi, které jsou zvány ředitelkou MŠ 
Mgr. Jitkou Kostkovou na sportovní 
dopoledne nazvané „Dětská olympi-
áda“. Rok od roku se schází na krás-
ně vybudovaném hřišti víc a víc dětí 
k sportovnímu soutěžení, zápolení 

Ahoj, olympiádo 2010 v Karolíně!

a zajímavým hrám v přírodě pod 
olympijskou vlajkou. Letos jsme do 
toho daly všechno – sílu, chtění, ob-
ratnost a odvahu. Odměnou pro nás 
bylo po vyhodnocení, ocenění diplo-
my a medailemi zajímavý program 
s výcvikem policejních psů a ukázka 
práce Městské policie Kroměříž. 
Líbil se nám i tělovýchovný program 
dětí MŠ Karolín, společné opékání 
špekáčků a hodování. Krásný den. 
Moc a moc za něj paní ředitelce 
z Karolína děkujeme.

Děti a kolektiv MŠ Kvasice

Letní období propuklo naplno, ani vedra neznemožnila v Domově pro 
osoby se zdravotním postižením Kvasice prožít aktivní letní období a našim 
školákům prázdniny. A ty jsme pochopitelně museli přivítat. Čím jiným než 
„Hasičským odpolednem“ v pátek 2. 7. 2010. Za přispění hasičů z Kvasic 
bylo odpoledne akční a za přispění manželů Davidových plné příjemných 
melodií. Všichni zúčastnění uživatelé, zaměstnanci a hosté si odpoledne 
určitě užili. Komu by také nebylo u dobrého jídla a pití dobře. 

Letní slavnost a jiné 
zajímavosti v DZP Kvasice

V domově jsme se přes léto ovšem i jinak „nenudili“. Teplé počasí jsme 
využili k dolaďování vzhledu exteriéru i interiéru. Do konce léta budeme 
pokračovat v exteriéru zejména opravami chodníku v zahradě tak, abychom 
umožnili uživatelům bezpečnou chůzi a pohodlné přesuny na vozících. 
Opravy nám umožní finanční dotace sponzora. V interiéru se soustředíme 
na zútulňování pokojů a společných prostor.

V neděli 1. 8. 2010 jsme s několika uživateli prožili velmi příjemné fot-
balové odpoledne v Bařicích, kde jsme společně s fanoušky a hosty oslavili 
významné výročí bařického klubu.  Věřím, že jsme do Bařic nezavítali 
naposledy.  Dovoluji si poděkovat bařickému klubu nejen za vřelé přijetí, 
ale také za finanční dar, kterého se našemu Domovu dostalo. 29. 8. 2010 
jsme se rozloučili s létem a prázdninami I. ročníkem Letní slavnosti pod 
lípami. Myslím, že fotografie dokladuje jasně, že se akce i přes chvílemi 
nepříznivé počasí povedla. Chci poděkovat všem pracovníkům Domova 
pro osoby se zdravotním postižením Kvasice za přípravu akce, lidem, kteří 
nám přišli nezištně pomoci ve svém volném čase, také všem vystupujícím, 
hostům. Bez jejich přispění by akce nemohla proběhnout. Věřím, že se nám 
podařilo položit základy zajímavé akce, která se bude objevovat pravidelně 
v programu událostí obce Kvasice. 

Aktuální dění sledujte na webových stránkách www.dzp-kvasice.estranky.cz.          
Renata Mlčochová, vedoucí DZP Kvasice a kolektiv zaměstnanců

Na letní slavnosti.                                               Foto archiv DZP Kvasice.
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Rybářské závody.                                                           Foto archiv rybáři.

Rybářské závody.                                                           Foto archiv rybáři.

Rybářské závody. Zleva: p. Petr Černoch, p. David Dosoudil 
a p. Vojtěch Drbal.                                                        Foto archiv rybáři.

Vítězné družstvo HARKO.                                                    Foto A. Judas.

Sobotní den na konci června patřil již tradičně turnaji v malé kopané, 
letošní ročník připadl na 26.6. Tento den se hráči jednotlivých mužstev 
scházeli na sokolské zahradě již od ranních hodin. Mimo pořádající SK 
Kvasice a tradiční tým SAKER se klání zúčastnili i dva nováčci: NEW 
STARS Zlín a HARKO. Systém „každý s každým“ umožnil spravedlivě 
porovnat jednotlivé týmy. Na hřišti při zápase si jednotlivé celky nic ne-
darovaly a prověřovaly brankáře protihráčů, jak jen to šlo. K vidění byla 
spousta vydařených fotbalových akcí, ale také neproměněné šance, které 
dokázaly zvednout ze židle přihlížející diváky i střídačky mužstev. Zpočátku 
vyrovnané zápasy přinesly nakonec jasného a zaslouženého vítěze. Hráči 
z týmu HARKO předvedli svou zkušenost a um, odvezli si cenu za první 
místo společně s putovním pohárem pro vítěze. Na druhém místě se umístil 
pořádající celek SK Kvasice, třetí příčku obsadil nováček NEW STARS Zlín 
a bramborovou medaili získal mančaft SAKER. Nikdo neodešel s prázdnou 
a nakonec si všichni společně mohli připít na vydařený sportovní den a těšit 
se na příští ročník.                                             Za SK Kvasice Aleš Judas

Turnaj v malé kopané

Rybářských závodů, které se konaly v sobotu 4. září 2010, se zúčastnilo 
112 lovících rybářů. Soutěžili ve třech kategoriích: kapr + amur, dravá ryba 
(štika, candát, bolen, sumec) a bílá ryba. 

Závody na kvasickém štěrkovišti byly poznamenány od počátku jarními 
povodněmi. Přestože to tak ve finále ani nevypadalo, byl Memoriál Fran-
tiška Pospíšila ohrožen. Do poslední chvíle se zvažovalo, zda se vůbec 
uskuteční. Přemýšlelo se i o náhradních akcích, ale nakonec výbor MO 
rozhodl o tzv. „dodržení tradice“. Přípravy tedy byly velmi rychlé, ale jak se 
ukázalo, i v tomto zkráceném termínu se vše stihlo díky obětavosti a snaze 
organizátorů na výbornou. 

Ne příliš příznivé počasí i dva týdny před závody ovlivňovalo rozhodo-
vání startujících, zda se zúčastnit. Lákadlem pro ostatní byl i každoročně 
vynikající srnčí guláš, čepované pivo, dobrá nálada a atmosféra, která přes 
zamračenou oblohu přilákala dostatek lidí z blízkého i dalekého okolí. Při 
vyhlášení výsledků vítězům už doslova padaly kapky štěstí z nebe. 

I hlavní cena v tombole – kvalitní trekingové kolo (od obchodního domu 
Štrof Kroměříž) - po menších lapáliích našla svého šťastného majitele. 

Výsledky
Kapr + amur

1. místo: David Dosoudil, ulovil 3 ks kapra o celkové délce 186,5 cm
2. místo: Zdeněk Droběna, ulovil 3 kusy kapra o celkové délce 157 cm
3. místo: Karel Nehoda, kapr 66 cm

Dravá ryba 

1. místo: Lubomír Nehoda, štika 67 cm
2. místo: Roman Novotný, štika 62 cm
3. místo: neuděleno

Bílá ryba 

1. místo: Pavel Kluďák, ulovil 28 ks ryb o celkové délce 586 cm
2. místo: Adam Šimčák, ulovil 32 ks ryb o celkové délce 468 cm
3. místo: Petr Slíva, ulovil 19 ks ryb o celkové délce 382 cm

Celkem rybáři ulovili 169 ks ryb: kapr obecný 7 kusů, štika 2 kusy, okoun 
říční 86 kusů, plotice obecná 34 kusy, cejn velký 5 kusů, ouklej obecná 36 
kusů, perlín ostrobřichý 3 kusy, karas stříbřitý 3 kusy a lín obecný 2 kusy.

Nejdelšího kapra (78,5 cm) ulovil David Dosoudil.

Vítězové závodu byli odměněni hodnotnými cenami (kaprové pruty, 
rybářské navijáky, podběráky, rybářské židličky, rybářské deštníky).

Jiří Tomis

Rybářské závody 
- Memoriál Fr. Pospíšila 
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Začala podzimní část nového ročníku pro kvasické fotbalisty a proto nás 
zajímaly vize a cíle, s kterými vstupují trenéři do letošní sezóny.

Petr Zapletal – žáci
Cílem starších žáků je hra v poklidném středu tabulky, abychom po loň-

ském vynikajícím 3. místě neměli problémy se záchranou v soutěži a byli 
jsme spokojeni s předváděnou hrou. Také bychom si přáli, aby se zápasů 
více účastnili rodiče samotných hráčů.

U mladších žáků, po loňském historickém úspěchu, kdy soutěž vyhráli, 
bude hlavním cílem zpracovat do mužstva mladší kluky, kteří přicházejí 
z přípravky.

Milan Harvánek - dorost
Těžko mít nějakou vizi, když musíte překopat celé mužstvo. Hodně 

zkušených hráčů odešlo a v základní sestavě mám teď sedm nových hráčů, 
kteří přišli ze žáků a jsou zvyklí na jiný styl trénování, na jinou strategii 
zápasů. Každý zápas chci vyhrát, ale je předběžné spekulovat, kolik jich 
bude. Přípravné zápasy toho moc neřeknou. První dvě kola hrajeme se sil-
nými soupeři, kteří prověří zejména ty nové hráče, jejich fotbalové vybavení 
a psychiku. Poté můžeme začít dělat nějaké závěry.

Petr Skýpala - muži ,,B,,
K mužstvu jsem nastoupil od letošní nové sezóny jako nový trenér. S hráči 

se teprve sžívám a vypozorovávám, co v týmu a v jednotlivých hráčích je. Po 
pár trénincích a zápasech je ještě brzy na nějaké stanovisko. Navíc hrajeme 
jinou skupinu, s jinými soupeři než v minulých ročnících, a proto nelze ani 
srovnávat zápasy z předchozích let. Samozřejmě chci ten nejlepší konečný 
výsledek, ale osobně nemám žádný cíl ohledně umístění.

Zdeněk Ševela - muži ,,A,,
Kvasický fotbal jsem v posledních letech pečlivě sledoval, protože jsem 

působil u týmu, který postoupil do nynější soutěže. V posledních třech 
letech jsem byl v kontaktu s panem Budinkou, předsedou fotbalu, ale zdra-
votní a pracovní problémy mi trénovat nedovolily. Po nečekaném odchodu 
trenéra Sedláka jsme se na mém trénování ve Kvasicích definitivně dohodli. 
Dávat si určité cíle v amatérské soutěži je velmi těžké, protože hráči mají svá 
zaměstnání po celém kraji a republice, hodně bude záležet na zdravotním 
stavu jedinců, především těch, kteří jsou „tahouni“ mužstva. Přesto bychom 
chtěli hrát v horní polovině tabulky a navázat na solidní páté místo loňské 
sezony. Má vize je velmi jednoduchá. Chtěl bych, abychom se fotbalem 
bavili, hrou a výsledky uspokojovali fanoušky a vhodně reprezentovali oddíl 
i obec v druhé nejvyšší krajské soutěži.                                      Aleš Judas

Podzimní fotbalová sezóna začíná…

Vážení spoluobčané a sportovní 
přátelé, touto cestou bychom vás 
rádi upozornili na nové sportovní 
hřiště. TJ Sokol Kvasice vybudovala 
za finanční spoluúčasti obce Kvasi-
ce víceúčelové antukové hřiště na 
sokolské zahradě. Hřiště je určeno 
pro malou kopanou, házenou, volej-
bal, nohejbal a tenis. Otevřené pro 
veřejnost je od 11. 9. 2010. 

Jelikož se doposud nepodařilo 
získat dotace na víceúčelové hřiště 
s umělým povrchem, je zbudováno 
to, nač jsme finančně dosáhli, ale 
i tak byly náklady nemalé. Nadále 
chceme pokračovat v úpravách 
celého areálu sokolské zahrady tak, 
aby sloužil široké veřejnosti a stal 
se místem sportovních a společen-
ských akcí. Další investice se budou 
odvíjet od využívání hřiště. Věříme, 
že si pronajímatelé budou vážit pe-
něz a práce vložených do projektu 
a budou dodržovat provozní řád. 

Doposud se hřiště využívalo 
i neoprávněně. Upozorňujeme, že 
sokolská zahrada včetně antukového 
hřiště je soukromý pozemek a vstup 
na ně není povolen bez souhlasu 
TJ Sokol Kvasice! Proto také byla 
zhotovena brána, která odděluje 
zahradní restauraci od sokolské 
zahrady.

Finanční částka, která byla inves-

Antukové hřiště na sokolské 
zahradě zažívá obnovu

tována na úpravu hřiště, sportovní 
pomůcky a na zařízení spojené se 
samotným hřištěm, je prozatím 
46.000,- Kč. Veškeré pracovní čin-
nosti provedli členové SK Kvasice, 
kteří společně odpracovali téměř 
200 hodin. Peníze vybrané za uží-
vání hřiště budou vráceny areálu 
sokolské zahrady formou investic 
do vybavení sportoviště a úpravou 
prostředí areálu.

Několik důležitých organizačních 
věcí: cena za pronájem hřiště je 
80kč/hod. Hřiště má na starosti 
správce, který bude přijímat ob-
jednávky telefonicky, viz. provozní 
řád, na který můžete nahlédnout na 
webových stránkách Obce Kvasice 
nebo ve vitríně na nám. A. Dohnala. 
Čáry na jednotlivé sporty si každý 
pronajímatel lajnuje sám vápnem 
dle značek. Všechny podrobnosti 
ohledně lajnování a přípravy sítě 
jsou vyvěšeny u hřiště.

Hřiště po jeho zpřístupnění 
bude po zbytek sezóny ve zkušeb-
ním provozu, ve kterém vzhledem 
k okolnostem bude měněn provozní 
řád. Případné nápady, připomínky 
a dotazy směřujte na jednatele TJ 
Sokol Kvasice pana Aleše Judase, 
e-mail: a.judas@seznam.cz, tel.: 
605 816 415.

Za TJ Sokol Kvasice Aleš Judas

Budování hřiště.                                                                   Foto A. Judas.

  Družstvo přípravky
Stojí zleva:
Slavík Daniel, Machala Tomáš, Knoll Jakub, Machala Pavel, 
Smolinka Ondřej, Samohýl Tomáš, Hora Tomáš, Kahaja Radek, 
Večeřa Daniel

Klečí zleva:
Kahaja Ondřej, Bartoš Slavomír, Samohýl Mirek, Melichárek David, 
Večeřa Adam, Skácel David

Leží: Koplík Michal                                                    Foto R. Nelešovská.
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FC KVASICE
PŘÍPRAVKA OKRESNÍ PŘEBOR - podzim 2010

 Datum Začátek 

1. turnaj     4. 9. 2010   Sobota 10:00 hod. KVASICE
    Zdounky - Mrlínek    Kvasice - Koryna
   Mrlínek - Koryna   Zdounky - Kvasice 
2. turnaj   11. 9. 2010   Sobota 10:00 hod. ZDOUNKY
   Kvasice - Mrlínek   Koryna - Zdounky
   Mrlínek - Zdounky   Koryna - Kvasice
3. turnaj    18. 9. 2010   Sobota 10:00 hod. MRLÍNEK 
   Koryna - Mrlínek   Kvasice - Zdounky
   Mrlínek - Kvasice   Zdounky - Koryna
4. turnaj    25. 9. 2010   Sobota 10:00 hod. KORYČANY
    Zdounky - Mrlínek   Kvasice - Koryna
   Mrlínek - Koryna   Zdounky - Kvasice
5. turnaj    2. 10. 2010   Sobota 10:00 hod. ZDOUNKY
   Kvasice - Mrlínek   Koryna - Zdounky
   Mrlínek - Zdounky   Koryna - Kvasice
6. turnaj     9. 10. 2010   Sobota  10:00 hod. KVASICE 
   Koryna - Mrlínek   Kvasice - Zdounky
   Mrlínek - Kvasice   Zdounky - Koryna

ŽÁCI KRAJSKÁ SOUTĚŽ sk. B - podzim 2010

Kolo Datum Začátek Soupeř

4. 28. 8. 2010 Sobota st. 9:30 hod. FC Kvasice - FC Strání 
   ml. 11:15 hod.
1.  1. 9. 2010 Středa st. 16:00 hod. FC Kvasice - Louky
   ml. 17:45 hod. 
5.  5. 9. 2010 Neděle st. 9:30 hod. SK SLov. Viktor. Bojkovice - FC Kvasice
   ml. 11:15 hod.  
2.  8. 9. 2010 Středa  st. 16:00 hod. FC Kvasice - FK Uh. Ostroh
   ml. 17:45 hod.
6. 11. 9. 2010 Sobota st. 9:30 hod. Spartak Hulín - FC Kvasice
   ml. 11:15 hod.
7. 18. 9. 2010 Sobota st. 9:30 hod. FC Kvasice - FS Napajedla
   ml. 11:15 hod. 
8. 26. 9. 2010 Neděle st. 9:30 hod. Jiskra St. Město - FC Kvasice
   ml. 11:15 hod.
3. 28. 9. 2010 Úterý  st. 9:30 hod. FC Koryna Koryčany - FC Kvasice
   ml. 11:15 hod.
9.  2. 10. 2010 Sobota  st. 9:30 hod. FC Kvasice - FC Morkovice
   ml. 11.15 hod. 
10. 10. 10. 2010 Neděle  st. 9:30 hod. SK Boršice - FC Kvasice
   ml. 11:15 hod.
11. 16. 10. 2010 Sobota  st. 9:30 hod. FC Kvasice - Sokol Nedakonice
   ml. 11:15 hod.
12. 24. 10. 2010 Neděle st. 9:30 hod. Dolní Němčí - FC Kvasice
   ml. 11:15 hod.
13. 30. 10. 2010 Sobota  st. 9:30 hod. FC Kvasice - 1. FC Slovácko dívky
   ml. 11:15 hod.
14.  6. 11. 2010 Sobota  st. 9:30 hod. Louky - FC Kvasice
   ml. 11:15 hod.

DOROST OKRESNÍ PŘEBOR - podzim 2010

Kolo Datum Začátek Soupeř

1.   4. 9. 2010 Sobota 14:15 hod. Koryna - FC Kvasice
2. 11. 9. 2010 Sobota 16:00 hod. Lutopecny - FC Kvasice
3. 19. 9. 2010 Neděle 13:45 hod. FC Kvasice - Zborovice
4. 26. 9. 2010 Neděle 12:30 hod. Těšnovice - FC Kvasice
9.   28. 9. 2010 Úterý    13:15 hod. FC Kvasice - Lubná
5.   3. 10. 2010 Neděle  13:15 hod. FC Kvasice - Němčice
6. 10. 10. 2010 Neděle  12:00 hod. Mrlínek - FC Kvasice
7. 17. 10. 2010 Neděle   12:15 hod. FC Kvasice - Rataje
8. 24. 10. 2010 Neděle   10:45 hod. Záhlinice - FC Kvasice

MUŽI I. A TŘÍDA sk. B - podzim 2010

Kolo Datum Začátek Soupeř

1.   8. 8. 2010 Neděle 16:30 hod. FK Lužkovice - FC Kvasice 
2. 15. 8. 2010 Neděle 10:15 hod. FC Kvasice - Sokol Prakšice
3. 21. 8. 2010 Sobota 16:30 hod. FC Viktoria ,,B,, - FC Kvasice
4. 29. 8. 2010 Neděle 16:30 hod. FC Kvasice - 1. FC Slovácko ,,C,,
5.   4. 9. 2010 Sobota 16:30 hod. Sokol Kněžpole - FC Kvasice
6.   12. 9. 2010 Neděle  16:00 hod. Sokol Ořechov - FC Kvasice
7. 19. 9. 2010 Neděle 16:00 hod. FC Kvasice - Sokol Březolupy
8. 26. 9. 2010 Neděle 15:30 hod. Sokol Újezdec - FC Kvasice
9. 3. 10. 2010 Neděle 15:30 hod. FC Kvasice - Sokol Žalkovice
10. 10. 10. 2010 Neděle  15:00 hod. SK Boršice - FC Kvasice
11. 17. 10. 2010 Neděle   14:30 hod. FC Kvasice - FK Příluky
12. 24. 10. 2010 Neděle   14:00 hod. Nedachlebice - FC Kvasice
13. 31. 10. 2010 Neděle   13:30 hod. FC Kvasice - Sokol Mladcová
14.   7. 11. 2010 Neděle   13:30 hod. FC Kvasice - FK Lužkovice

MUŽI ,,B,, OKRESNÍ SOUTĚŽ, III, tř., sk. A - podzim 2010

Kolo Datum Začátek Soupeř

1.   8. 8. 2010 Neděle 16:30 hod. Komárno - FC Kvasice ,,B,,
2. 14. 8. 2010 Sobota   16:30 hod. FC Kvasice ,,B,, - Loukov
3. 22. 8. 2010 Neděle 10:00 hod. Mysločovice ,,B,, - FC Kvasice ,,B,,
4.  V O L N O 
5.   4. 9. 2010 Sobota 16:30 hod. FC Kvasice ,,B,, - Míškovice ,,B,,
6.  11. 9. 2010 Sobota  16:00 hod. Pravčice - FC Kvasice ,,B,,
7.  18. 9. 2010 Sobota  16:00 hod. FC Kvasice ,,B,, - Martinice
8.   26. 9. 2010 Neděle 12:30 hod. Žalkovice ,,B,, - FC Kvasice ,,B,,
14. 28. 9. 2010 Úterý   15:30 hod. Rymice - FC Kvasice ,,B,,
9.  2. 10. 2010 Sobota 15:00 hod. FC Kvasice ,,B,, - Ludslavice
10. 10. 10. 2010 Neděle    15:00 hod. Zahnašovice - FC Kvasice ,,B,,
11. 16. 10. 2010 Sobota    14:30 hod. FC Kvasice ,,B,, - Mrlínek
12. 24. 10. 2010 Neděle    11:00 hod. Kostelec u H.,,B,, - FC Kvasice ,,B,,
15. 28. 10. 2010 Čtvrtek    14:00 hod. FC Kvasice ,,B,, - Hlinsko pod H.
13. 30. 10. 2010 Sobota    14:00 hod. FC Kvasice ,,B,, - Břest
16.     6. 11. 2010 Sobota    13:30 hod. FC Kvasice ,,B,, - Komárno
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3. místo, rodina Brázdilova, Krajina.                                   Foto A. Judas.

4. - 5. místo, p. M. Řehůřková a p. H. Řehůřková, Včelín.   Foto A. Judas.

2. místo, p. R. Nelešovská, Zahradní.                                  Foto A. Judas.

1. místo, rodina Davidova, Krajina.                                     Foto A. Judas.

Komise ČZS Kvasice koncem 
července t. r. prošla a prohlédla si 
květinovou výzdobu před domky 
našich občanů.

S potěšením můžeme konstato-
vat, že obyvatelé Kvasic, až na malé 
výjimky, mají okolí svých domů hez-
ky upravené, vyzdobené spoustou 
květin a s posečenými trávníky. Po 
dlouhém zvažování jsme rozhodli, 
že odměníme pět našich spoluobča-
nů, i když ocenění by si zasloužilo 

Vyhodnocení soutěže o nejhezčí 
předzahrádku a výzdobu oken

mnohem víc našich obyvatel.
Na 1. místě se letos umístila 

rodina DAVIDOVA, Krajina 344. 
2. místo patří pí. Renátě NELE-
ŠOVSKÉ, Zahradní 606. 3. místo 
rodina BRÁZDILOVA, Krajina 
429. Na 4. a 5. místě se umístily 
pí. ŘEHŮŘKOVÁ Milada, Včelín 
652 a pí. ŘEHŮŘKOVÁ Helena, 
Včelín 623.

Vyhodnocení soutěže spolu s pře-
dáním odměn proběhne v únoru 

V sobotu 5.6.2010 za krásného slunečného počasí proběhl dětský den 
na střelnici ve Kvasicích. Pro děti bylo připraveno několik disciplín, jako 
např. sestřikování kuželek pomocí džberových stříkaček, slalom, mini hokej 
a chytání rybiček. Všechny děti byly odměněny za splnění disciplíny sladkým 
překvapením. Po ukončení všech soutěží a jejich vyhodnocení byla připra-
vena ukázka zásahu s naším vozidlem CAS, kdy si mohly všechny přítomné 
děti zastříkat z proudnic a vyzkoušet si, jaké to je být hasičem. 

Z činnosti jednotky SDH Kvasice
Povodně II. 2. – 4. 6. 2010
2. 6. 2010 jsme byli v ranních hodinách po vydatných deštích povodňovou 

komisí požádáni o čerpání vody na ČOV. Postupně byla nasazena všechna 
naše čerpadla, a to z důvodu zabránění zaplavení kanalizace. Do zálohy byly 
povolány dva sbory dobrovolných hasičů, a to SDH Kostelany a SDH Vrbka. 
Tyto jednotky byly postupně nasazeny také na čerpání vody na ČOV. Díky 
jejich pomoci se nám situace podařila stabilizovat. Čerpání trvalo přes 48 
hodin a hasiči se opět střídali v dvanáctihodinových směnách. Celý zásah 
byl ukončen 4. 6. 2010 v dopoledních hodinách.

Všem hasičům, kteří se zúčastnili těchto povodní, bych svým jménem 
chtěl poděkovat za skvěle odvedenou práci!

Dále se jednotka účastnila 6 dalších zásahů, které z 90% souvisely 
s odstraňováním následků povodní. 4. 6. 2010 Technická pomoc - řezání 
spadlých stromů na cyklostezce mezi Kvasicemi a Kroměříží. 6. 6. 2010 
Technická pomoc při čerpání vodní laguny na zahradě za Husovým sborem. 
18. 6. 2010 Technická pomoc při odstraňování naplavenin z koryta potoka 
Kotojedky. 19. 6. 2010 Technická pomoc při čerpání vodní laguny na poli 
za Sportareálem Kvasice. 26. - 27. 6. 2010 Technická pomoc při čerpání 
vodní laguny na poli u Střížovic. 1. 7. 2010 Požár osobního automobilu 
značky Škoda Felicia na cestě mezi Kvasicemi a Střížovicemi.                                                       

Pavel Ředina

Z činnosti SDH Kvasice
příštího roku na výroční schůzi 
ČSZ Kvasice.

Hezky upravené předzahrádky 
mají i Rybovi na Osmeku, pí. Zdena 
Novotná na Díle, krásně jsou vyzdo-
beny i balkóny na bytovce v Tluma-
čovské ulici, svoji předzahrádku 
mají vždy upravenou Rajčanovi na 
Kroměřížské ulici, rodina Kahajova 
ve Včelíně a mohli bychom jmeno-
vat i řadu dalších.

Z veřejných budov bychom chtěli 
vyzvednout výzdobu na obecním 

úřadě, prostranství před obchodem 
U Čermáků a před Pekařstvím 
Kolář. Naše poděkování patří všem 
občanům, kteří se starají o to, aby 
naše městečko bylo upravené a čisté. 
Zásluhu na tom mají i pracovníci 
obecního úřadu, kteří se starají 
o údržbu veřejných prostor.

Všem odměněným blahopřejeme 
a věříme, že ostatní budou následo-
vat jejich příkladů a v příštím roce 
budou ještě lepší než oni dnes.
Václav Mucha, předseda ČZS Kvasice
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Společenská kronika

Maruška Rybová

Patriček Říha

Andrejka Tomaštíková

Michálek Dohorák

Vladimírek PospíšilJulinka Tomášová

Marie Rybová květen Osmek
Patrik Říha květen Nová
Julie Tomášová květen Nový Dvůr
Andrea Tomaštíková květen Čtvrtky
Michal Dohorák červenec Zahradní
Vladimír Pospíšil červenec Bělovská

Děti narozené květen - červenec 2010
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květen - červenec 2010

František Hapal              Mariánov  květen
Miroslav Doležal            Krajina  květen
Vladimír Kopčil     A. Dohnala červenec
Jaromír Popelka     Včelín  červenec

Uzávěrka příštího vydání novin je 25. 11. 2010
Vydavatel: Obec Kvasice
Náklad: 600 Ks
Redakční rada: Renáta Nelešovská, Aleš Judas a Ing. Jana Brázdilová
Grafická úprava a sazba: Jiří Vysloužil
Tisk: EURO - PRINT Přerov
Evidenční číslo: MK ČR E 14182

Společenská kronika

Blahopřejeme spoluobčanům, kteří v období od 1. 10. 2010 do  31. 12. 2010 
oslaví krásné životní jubileum.

Uváděni jsou jubilanti při dosažení věku 60, 65, 70, 75, 80, 85, 90, 95, 100...

Životní jubileum

Říjen

Listopad

Prosinec
Lubomír Hájek   Mariánov  75
Vladimír Vykydal    Krajina  60
Vladimír Kuchař   Husova  60
Josef Švec   Krajina  75

Ing. Jana Doležalová  Krajina  70
Pavla Hutařová   Krajina  60
Josef Smolinka   Zahradní  65
Marie Sklenářová   Dolní  75
Zdeněk Ševčík   Krajina  60
Miloš Bursa   Parková  65
Jaroslava Zlámalová  Dvůr  60

Bohumila Šebestíková  Mírová  85
František Ondra   Dolní  65
Libuše Hrbáčková   Mírová  80
Ludvík Přikryl   Parková  95
Věra Pospíšilová   Bělovská  60
Milan Vaňhara   Včelín  60
Josef Oslzla   Mariánov  65
Věra Staňková   Krajina  65

Navždy nás opustili

Zlatá svatba
František a Blanka Skopalovi               Zahradní            červenec

Novomanžele Stašiakovi.

Novomanžele Škutkovi.

Pavel Stašiak a Monika Šimková - svatební obřad se konal v Kroměříži
Bohumil Škutek a Lenka Zákřecká - svatební obřad se konal v Holešově

Sňatky uzavřené v měsíci červenec 2010

UPOZORNĚNÍ - SVATBY
Doposud jsme v Kvasických novinách zveřejňovali pouze církevní a občanské 

sňatky konané ve Kvasicích bez ohledu na trvalé bydliště snoubenců (údaje 
poskytuje matrika). Rádi budeme informovat o svatbách kvasických občanů 
uzavřených v jiných městech. Kontaktujte redakční radu, abychom mohli váš 
šťastný den zařadit do společenské kroniky.   

Dne 31. května 2010 jsme vzpomněli 1. smutné výročí úmrtí naší 
maminky a babičky paní Anežky Vobejdové a 10. října 2010 

tomu bude 5 let, co nás navždy opustil náš tatínek a dědeček pan 
Ladislav Vobejda. S láskou a úctou vzpomínají dcery s rodinami 
a vnoučata. Kdo jste je znali a měli rádi, vzpomeňte spolu s námi.

Vzpomínka

Kdo v životě lásku rozdával, ten v srdci žije dál.


